
      

Bundel van de Commissie Samenleving 2018-2022 van 12 november 2019

 

 

 

Agenda bijlagen 

     Agenda commissie Samenleving 12 november 2019 

     Besluitenlijst Commissie Samenleving 12 november 2019 (concept) 

1 Opening en vaststellen agenda
2 Inspraak

Gelegenheid voor inwoners om zich tot de commissie te richten over geagendeerde en niet-geagendeerde
onderwerpen die tot de competentie van de commissie behoren.

1. inspreker dhr. Bode inzake: ''alle hens aan dek''.
2. inspreker algemeen bestuurslid Kinderboerderij Rosorum Zevenaar bij agendapunt 7.

191112 Inspraaktekst dhr. Bode - commissie samenleving

191112 Inspraaktekst dhr. van 't Hof commissie samenleving

3 Vaststellen besluitenlijst vorige vergaderingen
De commissie wordt gevraagd de besluitenlijsten van de vergaderingen van 24 september en 22 oktober
vast te stellen.

Besluitenlijst commissie Samenleving 24 september 2019

Besluitenlijst commissie Samenleving 22 oktober 2019

4 Vaststellen termijnagenda en lijst toezeggingen en moties
De commissie wordt gevraagd de Raadsplanning en de (ibabs) overzichten toezeggingen en moties vast te
stellen.

Raadsplanning oktober 2019

5 Raadsvoorstel Harmonisatie huurtarieven sportaccommodaties (Z/19/341437)
De raad wordt voorgesteld:
1. de Verordening tarieven sportaccommodaties 2020-2021 vast te stellen.

Portefeuillehouder: wethouder Van Dellen
Dossier 1730 voorblad

Raadsvoorstel en raadsbesluit Harmonisatie huurtarieven sportaccommodaties

Bijlage 1 Notitie Tarieven sportaccommodaties vanaf 2020

Bijlage 2 Verordening tarieven sportaccommodaties voor 2020-2021

6 VNG Ledenbrief doordecentralisatie en nieuw verdeelmodel MO, BW en BG
Tijdens de raadsvergadering van 18 september is door de fractie van GroenLinks verzocht om agendering
van dit punt. De fractie verneemt graag van het college de stand van zaken.
NB. het college heeft niet aangegeven deze schriftelijk af te doen, daarom is deze geagendeerd. Zie het
overzicht toezeggingen nr. 72.
Portefeuillehouder: wethouder Winters

190717 VNG Ledenbrief 19-057 Doordecentralisatie en nieuw verdeelmodel MO, BW en BG

7 Burgerbrief update kinderboerderij Rosorum Zevenaar
Tijdens de raadsvergadering van 18 september is door de fractie van Lokaal Belang verzocht om agendering
van dit punt. De fractie wil de vraagpunten bespreken met de commissie.
Portefeuillehouder: wethouder Koers

190905 Update Kinderboerderij Rosorum Zevenaar incl. resultaten enquête

8 Stand van zaken Sociaal Domein
Vanwege de importantie en impact van het onderdeel sociaal domein staat dit onderwerp als terugkerend
onderdeel op de agenda. De portefeuillehouders informeren de commissie op hoofdlijn over de
ontwikkelingen, voor de commissie is er gelegenheid tot het stellen van vragen en het voeren van onderling
overleg.

9 Punten van orde commissie
De leden van de commissie kunnen agendaverzoeken aan de commissie voorleggen.

10 Mededelingen portefeuillehouders
Gelegenheid voor de portefeuillehouders om korte actuele en urgente mededelingen te doen.

11 Rondvraag
De leden van de commissie kunnen vragen stellen aan de portefeuillehouders.



 

12 Sluiting
Zevenaar,
Namens de Agendacommissie,
Sofie de Boer, commissiegriffier



Agenda bijlagen

1 Agenda commissie Samenleving 12 november 2019 

Agenda Commissie Samenleving 2018-2022
Datum 12-11-2019
Tijd 19:30 - 22:00
Locatie Raadzaal
Voorzitter R.A. Teunissen
Aanwezigen J.J. de Croix, Nanne van Dellen, Belinda Elfrink, J. Harmsen, A. Ilhan, M.B.M. 

Jansen, Carla Koers, J.G.B.A.  Lombarts, C.H.M. van Merwijk, J. de Nooij, R.A. 
Teunissen, L. van der Velden, W.L.J. Voetdijk-ten Have, P. de Winkel en Hans 
Winters

Omschrijving

1 Opening en vaststellen agenda

2 Inspraak
Gelegenheid voor inwoners om zich tot de commissie te richten over geagendeerde en 
niet-geagendeerde onderwerpen die tot de competentie van de commissie behoren.

3 Vaststellen besluitenlijst vorige vergaderingen
De commissie wordt gevraagd de besluitenlijsten van de vergaderingen van 24 
september en 22 oktober vast te stellen.

4 Vaststellen termijnagenda en lijst toezeggingen en moties
De commissie wordt gevraagd de Raadsplanning en de (ibabs) overzichten 
toezeggingen en moties vast te stellen.

5 Raadsvoorstel Harmonisatie huurtarieven sportaccommodaties (Z/19/341437)
De raad wordt voorgesteld:
1. de Verordening tarieven sportaccommodaties 2020-2021 vast te stellen.

Portefeuillehouder: wethouder Van Dellen

6 VNG Ledenbrief wet verplichte geestelijke gezondheidszorg
Tijdens de raadsvergadering van 18 september is door de fractie van GroenLinks 
verzocht om agendering van dit punt. De fractie verneemt graag van het college de 
stand van zaken.
NB. het college heeft niet aangegeven deze schriftelijk af te doen, daarom is deze 
geagendeerd.
Portefeuillehouder:

7 VNG Ledenbrief doordecentralisatie en nieuw verdeelmodel MO, BW en BG
Tijdens de raadsvergadering van 18 september is door de fractie van GroenLinks 
verzocht om agendering van dit punt. De fractie verneemt graag van het college de 
stand van zaken.
NB. het college heeft niet aangegeven deze schriftelijk af te doen, daarom is deze 
geagendeerd.
Portefeuillehouder: wethouder Van Dellen

8 Burgerbrief update kinderboerderij Rosorum Zevenaar



Tijdens de raadsvergadering van 18 september is door de fractie van Lokaal Belang 
verzocht om agendering van dit punt. De fractie wil de vraagpunten bespreken met de 
commissie.
Portefeuillehouder:

9 Stand van zaken Sociaal Domein
Vanwege de importantie en impact van het onderdeel sociaal domein staat dit 
onderwerp als terugkerend onderdeel op de agenda. De portefeuillehouders informeren 
de commissie op hoofdlijn over de ontwikkelingen, voor de commissie is er 
gelegenheid tot het stellen van vragen en het voeren van onderling overleg.

10 Punten van orde commissie
De leden van de commissie kunnen agendaverzoeken aan de commissie voorleggen.

11 Mededelingen portefeuillehouders
Gelegenheid voor de portefeuillehouders om korte actuele en urgente mededelingen te 
doen.

12 Rondvraag
De leden van de commissie kunnen vragen stellen aan de portefeuillehouders.

13 Sluiting
Zevenaar,
Namens de Agendacommissie,
Sofie de Boer, commissiegriffier



1 Besluitenlijst Commissie Samenleving 12 november 2019 (concept) 

 
 

Besluitenlijst Commissie Samenleving 2018-2022 
Datum 12-11-2019 

Tijd 19:30 – 20:45 

Locatie Raadzaal 

Voorzitter R.A. Teunissen 

Aanwezigen J. Harmsen, A. Ilhan, M.B.M. Jansen, J.G.B.A.  Lombarts, C.H.M. van Merwijk, J. de 
Nooij, R.A. Teunissen, L. van der Velden, W.L.J. Voetdijk-ten Have, P. de Winkel, 
D.M. van der Velden, L.L.M. Engels  

College: N. van Dellen, B. Elfrink, H. Winters, C. Koers-de Graaf 
Afwezig met 
kennisgeving 

A. Ok 

 

  

1 
 

Opening en vaststellen agenda 

De voorzitter opent de vergadering en meldt dat de heer Ok verhinderd is. Door de 
commissie wordt besloten i.v.m. inspraak agendapunt 7 te behandelen direct na de 
inspraak.  

 
2 
 

Inspraak 

Gelegenheid voor inwoners om zich tot de commissie te richten over geagendeerde en 
niet-geagendeerde onderwerpen die tot de competentie van de commissie behoren. 

 

1. inspreker dhr. Bode inzake: ''alle hens aan dek''. 

2. inspreker dhr. Van ’t Hof - algemeen bestuurslid Kinderboerderij Rosorum Zevenaar 
bij agendapunt 7 

 
1. Inspreker 
Dhr. Bode heeft een inspraaktekst aangeleverd, die te raadplegen is op de agenda. 
 
Commissie 
De commissieleden stellen naar aanleiding van de inspraak enkele vragen aan de 
inspreker. De commissieleden spreken waardering uit voor het idee dat wordt 
gepresenteerd en geven aan graag in een andere setting hierover met de inspreker te 
willen doorspreken. 
 
2. Inspreker 
Dhr. Van ’t Hof heeft een inspraaktekst aangeleverd, die te raadplegen is op de 
agenda. 
 
Commissie 
Naar aanleiding van de inspraak stellen de commissieleden enkele vragen aan de 
inspreker. 
 

3 
 

Vaststellen besluitenlijst vorige vergaderingen 

De commissie besluit de besluitenlijsten van de vergaderingen van 24 september en 22 
oktober vast te stellen. 
 

4 
 

Vaststellen termijnagenda en lijst toezeggingen en moties 

De commissie besluit de Raadsplanning en de (ibabs) overzichten toezeggingen en 
moties vast te stellen. 
 

5 
 

Raadsvoorstel Harmonisatie huurtarieven sportaccommodaties (Z/19/341437) 

De raad wordt voorgesteld: 

1. de Verordening tarieven sportaccommodaties 2020-2021 vast te stellen. 



 
 

Portefeuillehouder: wethouder Van Dellen 

 
Commissie 
Door de commissieleden worden vragen gesteld en opmerkingen gemaakt over: 
- of de situatie zo blijft dat de huurtarieven door de gemeenteraad worden vastgesteld. 
 
College 
De portefeuillehouder geeft aan dat de vraag over het vaststellen van de huurtarieven 
wordt meegenomen in de gesprekken die met Ataro worden gevoerd naar aanleiding 
van de aanbevelingen in het Rekenkameronderzoek. 
 
Conclusie 
Het voorstel wordt als hamerstuk doorgeleid naar de raadsvergadering. 
 
 

6 
 

VNG Ledenbrief doordecentralisatie en nieuw verdeelmodel MO, BW en BG 

Tijdens de raadsvergadering van 18 september is door de fractie van GroenLinks 
verzocht om agendering van dit punt. De fractie verneemt graag van het college de 
stand van zaken. 

Portefeuillehouder: wethouder Winters 

 
Commissie 
Door de commissieleden worden onder meer vragen gesteld en opmerkingen gemaakt 
over: 
- wat is de stand van zaken van de doordecentralisatie voor Zevenaar? 
- is er een relatie tot de Wet verplichte geestelijke gezondheidszorg (WVGGZ)? 
 
College 
Het college reageert op de inbreng en beantwoordt de gestelde vragen. Wethouder 
Elfrink geeft aan dat de WVGGZ wordt opgepakt in de regio, d.m.v. bestuurlijke 
afstemming en werkgroepen om te kijken wat er moet gebeuren. Er is een concept 
regionaal inrichtingsplan, is nog niet duidelijk of daarover naar de raad gekomen wordt 
met een voorstel of dat een Rib wordt.  
Wethouder Winters geeft aan dat er deze week een gezamenlijke raadsinformatiebrief 
wordt verstuurd waarin meer inhoud wordt gegeven op de doordecentralisatie voor 
maatschappelijke opvang en beschermd wonen. In het voorjaar wordt een besluit 
genomen over de transformatie en doordecentralisatie, dat komt ook naar de raad. 
 
Conclusie 
Het onderwerp is besproken. 
 

7 
 

Burgerbrief update kinderboerderij Rosorum Zevenaar 

Tijdens de raadsvergadering van 18 september is door de fractie van Lokaal Belang 
verzocht om agendering van dit punt. De fractie wil de vraagpunten bespreken met de 
commissie. 

Portefeuillehouder: wethouder Koers 

 
Commissie 
De commissie stelt onder meer vragen en maakt opmerkingen over: 
- is de grond waarop de kinderboerderij staat nog altijd eigendom van de 
begraafplaats? Wat betekent dit dat als het onderdeel zou worden van de NME en het 
op deze locatie een definitieve voorziening zou worden? 
- wil het college aan de slag met het verhaal van de inspreker? 
 
College 
Wethouder Koers reageert op de inbreng van de commissie. De NME krijgt een 
bredere rol dan voorheen op het gebied van duurzaamheid. Er wordt opnieuw gekeken 
naar de synergiemogelijkheden door samenwerking met de kinderboerderij. De 



 
 

gemeente huurt inderdaad een deel van de begraafplaats. Er wordt toegezegd: 
Het college gaat met kinderboerderij en NME in gesprek om te kijken welke 
mogelijkheden en vormen er liggen voor samenwerking, de portefeuillehouder geeft 
aan in Q2 2020 met een voorstel naar de raad te komen.  
 
Conclusie 
Het onderwerp is besproken. 
 
 

8 
 

Stand van zaken Sociaal Domein 

Vanwege de importantie en impact van het onderdeel sociaal domein staat dit 
onderwerp als terugkerend onderdeel op de agenda. De portefeuillehouders informeren 
de commissie op hoofdlijn over de ontwikkelingen, voor de commissie is er 
gelegenheid tot het stellen van vragen en het voeren van onderling overleg. 

 
College 
Portefeuillehouder Elfrink wijst op de evaluatiebijeenkomst RSD van 19 november. 
Portefeuillehouder Winters geeft een update over het verbeterprogramma Sociaal 
Domein. De inzichtfase uit het plan van aanpak BDO is afgerond er wordt een 
taskforce opgericht die vrijgesteld wordt van overig werk en onder leiding van BDO aan 
de slag gaat met het verbeterprogramma. 
 

9 
 

Punten van orde commissie 

Er wordt geen gebruik gemaakt van het punt van orde. 
 

10 
 

Mededelingen portefeuillehouders 

Gelegenheid voor de portefeuillehouders om korte actuele en urgente mededelingen te 
doen. 
 

11 
 

Rondvraag 

De leden van de commissie kunnen vragen stellen aan de portefeuillehouders. 

 
Commissie 
- Heeft het college kennisgenomen van het feit dat het filmhuis voorlopig afziet van 
verhuizing Hal12? 
 
College 
Ja, dat heeft te maken met het feit dat de werkzaamheden in Hal12 wat uitlopen. 
 
Commissie 
- Uit het nieuws vernomen dat de minister wil ingrijpen complexe jeugdzorg bij 
multiproblematiek. Zou u ons daarover op de hoogte willen worden? 
 
College 
Het staat op de agenda bij het bestuurlijk overleg in de regio. De portefeuillehouder 
geeft aan dat het college ook erg benieuwd is en als er iets belangwekkends te melden 
is, de raad daarvan op de hoogte wordt gebracht.  
 

12 
 

Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering om 20.45 
 

 



2 Inspraak

1 191112 Inspraaktekst dhr. Bode - commissie samenleving  

Inspraaktekst Serge Bode - inspraak in commissie samenleving dd. 12 november 
 
Onlangs is mij een idee opgekomen wat gedeeltelijk zou kunnen bijdragen aan het oplossen 
van de op dit moment in de maatschappij heersende problematiek. 
 
De overheid heeft aangegeven dat het volk moet gaan omschakelen van verzorgingsstaat 
naar participatiestaat. Dit verloopt niet vlekkeloos, kijk om ons heen, lerarentekort, 
vastlopende hulpverlening, ouderen vereenzaming, gebrek aan ontzag bij de jeugd voor 
autoriteit etc… 
 
Wij, 30-ers, 40-ers, sommige 50-ers staan met de handen in het haar. 
HOE moet dat..? We hebben wel ideeën, maar de heersende problematiek is niet te 
omzeilen, feit is dat het zo is. 
 
Er is een leeftijdsgroep die dat denk ik wél weet. 
 
Onze ouderen, de leeftijdscategorie van 65 tot 80 (en ouder) hebben na de oorlog het land 
opgebouwd, hand in hand, samen, voor elkaar. Deze mensen weten hoe. Deze mensen 
hebben kennis en ervaring. 
 
Met mijn idee ben ik de laatste dagen de straat op gegaan en heb dit voorgelegd aan 
medemensen uit deze leeftijdscategorie, de positieve reacties (ook toen ik vroeg of deze 
personen zich kosteloos wilde inzetten!!) die ik kreeg hebben mij ertoe gezet om niet alleen 
mensen op straat te benaderen maar ook scholen, de politiek (de gemeente Zevenaar) en 
ook daar krijg ik positieve reacties, mensen hebben er oor voor, denken mee, verwijzen door 
naar overkoepelende instanties en noem maar op. Iedereen denk mee en iedereen vindt het 
positief. Kortom Alle Hens Aan Dek. 
 
Het idee: 
 
Als ik mijn zoontje naar de oppas breng, opa en oma, houden hun toezicht op zijn welzijn. 
Ze zien toe als hij in hun tuin speelt, zijn broodje eet, aan het klimrek hangt, ze lezen een 
boekje met hem, vertellen wat goed en fout is… en ga zo maar door. 
 
Gezien het lerarentekort zouden deze mensen, met name de vrouwen, een zeer 
waardevolle bijdrage kunnen leveren in het onderwijs. Denk aan zaken als schoolplein 
toezicht, middageten, sport en spel ondersteuning, leeslessen en de normale 
opvoedingstaken zoals aangeven wat goed en slecht is. Allemaal taken waar nu kostbare 
tijd van leerkrachten in zit. 
 
Als het onderwijs en het volk door de overheid meer gestimuleerd wordt (campagne) dat 
deze basale taken gestructureerder en vaker overgenomen mogen worden door deze zeer 
benutbare doelgroep, kunnen de leraren meer tijd besteden aan hun gespecialiseerde 
hoofdtaak waarvoor ze als (betaalde) leerkracht op school aanwezig zijn.  
 
 



Maar we moeten niet vervallen in een regeltjes land en deze welkome benutbare inzet gaan 
vragen om papiertjes en EVC-tjes want ik heb mijn ouders of schoonouders ook nog nooit 
gevraagd naar een ervaringscertificaat, u wel toen u uw kinderen bij uw ouders of 
schoonouders dropte, nee hé...dat vertrouwen was er gewoonweg.  
 
 
 
Dit idee heeft meerdere bijkomende voordelen: 
 

- Bevordering van de participatie. 
We brengen de jongste laag van de bevolking in contact met de (bijna) oudste, veel 
van wat daar tussen zit komt hierdoor eerder met elkaar in contact, dit bevorderd de 
overgang van het participatieproces, breng mensen in contact. 

 
- Terugdringen van ouderen vereenzaming 

Ouderen vereenzamen minder, blijven actiever in de maatschappij en behouden zo 
of bouwen verder aan hun sociale netwerk. 

 
- Opbouw van respect voor gezag 

De kleuters/peuters krijgen hierdoor eerder weer respect voor gezag, “opa’s en 
oma’s” hebben nu eenmaal meer aanzien, daar wordt naar opgekeken, dus ook 
eerder wat van aangenomen. Wij als ouders zijn vaak beide aan het werk hebben 
minder grip op de opvoeding, minder dan vroeger en dat werkt door in die 
kinderkopjes. Maar de agent op straat, de buschauffeur, de kassamedewerker, de 
leraar, hebben allemaal de leeftijd van de papa’s en de mama’s waar tegenwoordig 
nu eenmaal minder van wordt aangenomen. 

 
Ik als ouder van mijn nu bijna 7 jarige zoontje verbaas me al 5 jaar over het feit dat school 
tegenwoordig zo’n marginale rol speelt in de opvoeding / maatschappij. 
 
Ik ben van mening dat als de overheid hier meer op aan stuurt en de regels versoepeld voor 
scholen om deze, nogmaals, zeer benutbare, kosteloze hulp in te zetten, dit op de lange 
termijn een groot voordeel zal zijn voor onze maatschappij. Ook ben ik van mening dat 
scholen meer middelpunt van de samenleving horen te zijn. 
 
Koppel hulpverlening aan scholen, maatschappelijk werk vanuit de school (het 
schoolgebouw). Breng mensen bij school bij elkaar. 
 
Uiteraard is dit niet binnen 1 week geregeld en heb je na 6 maanden resultaat, dit zal een 
process van jaren zoniet van decenia zijn… maar het is nu tijd… Alle Hens Aan Dek. 



1 191112 Inspraaktekst dhr. van 't Hof commissie samenleving  

Goedenavond. 

Zevenaar moet de broekriem aanhalen. Wij snappen dat het geen leuke bezigheid is, dat strepen in 

het gemeentelijke huishoudboekje. Wij (bestuur en vrijwilligers) zijn opgelucht (blij zou een 

verkeerde woordkeuze zijn in deze situatie) dat de kinderboerderijvoorziening voor nu gespaard is bij 

deze bezuinigingsronde.  

En wij als bestuur van de Kinderboerderij kunnen het weten, hoe het is om de boel met te weinig 

middelen draaiende proberen te houden. 

De dienst NME gaat echter dezelfde kant op; het reeds aangenomen bezuinigingsvoorstel geeft de 

voorkeur om de NME of kostenneutraal te laten opereren of geheel op te heffen. Omdat er nog een 

toekomstvisie opgesteld dient te worden, kan de voorkeur voor scenario 1 voorbarig genoemd 

worden. 

Aangezien er binnen de gemeente toch (nog steeds) geen beleid voor NME is, is het wellicht de 

meest logische en makkelijke weg om te volgen. 

Dan hoeft er ook geen beleid op gemaakt te worden; de scholen kunnen het wellicht zelf wel regelen, 

dat kennis maken met natuur en duurzaamheid. Of toch niet? 

De in te stellen werkgroep heeft echter ook een hele mooie kans. Een kans om meer te doen dan een 

rode streep in het huishoudboekje. 

Weet u het nog, eind 2017? Het rapport van OgrID? De businesscase "voor de realisatie van een 

eigentijdse en toekomstbestendige kinderboerderij, mede in relatie tot de (overige) NME 

voorzieningen in Zevenaar en de Liemers." Kosten €10.000, door de gemeenschap betaald en door 

het huidige college verwezen naar de prullenbak. De conclusie uit dit rapport: 

Scenario III Professionaliseren 

De kinderboerderij is/wordt een volwaardige NME voorziening; het ligt dus voor de hand om de beide 

NME voorzieningen te koppelen. De structurele samenwerking tussen kinderboerderij en NME 

centrum moet geïntensiveerd worden. De verkenning in deze BC wijst unaniem uit dat er een 

aanzienlijke synergie ontstaat wanneer beide organisaties intensiever gaan samenwerken, c.q. 

worden samengevoegd. 

Wij zien een mooie kans om het rapport weer uit de prullenbak te halen en recht te doen aan de 

conclusies uit het rapport. Zeker omdat de door dit college gebruikte argumentatie dat "de Dienst 

NME een gemeentelijke afdeling is en niet kan fuseren met een particuliere stichting" momenteel in 

onze ogen geen stand meer houdt gezien de veranderde werkelijkheid aangaande de NME.  

Tussen de huidige situatie en een fusie zit echter ook nog een pallet aan mogelijkheden. Wellicht kan 

de gemeente tijd en middelen besparen op deze werkgroep; nodig het bestuur van de 

Kinderboerderij uit om deel te nemen aan deze werkgroep om samen dit pallet te onderzoeken. Het 

bestuur van de Kinderboerderij heeft heel duidelijk aangegeven te staan voor het in stand houden 

van een kinderboerderij voorziening in Zevenaar en is niet uit op het in stand houden van de stichting 

an sich. Dat hebben we recent ook in het contact met de NME uitgesproken. Dat biedt heel veel 

kansen. Het biedt kansen om én te kunnen bezuinigen én voorzieningen voor de gemeente in stand 

te kunnen houden. Het biedt kansen om eventueel samen met het Landgoed een unieke NME-

voorziening op te tuigen, waarin gemeente, onderwijs, welzijnsorganisaties en het bedrijfsleven 

elkaar zouden kunnen versterken. Maar dan is het wel zaak om te durven denken en te durven 

handelen in kansen. Het zou zonde zijn om deze kans/kansen onbenut te laten. 



3 Vaststellen besluitenlijst vorige vergaderingen

1 Besluitenlijst commissie Samenleving 24 september 2019  

*Z03AB7280DE
*

commissie Samenleving | Besluitenlijst

Datum 24 september 2019

Aanwezig
Voorzitter: dhr. R.A. Teunissen
Commissiegriffier: mevr. S.D. de Boer
Leden: dhr. A. Ok (Lokaal Belang); mevr. A. Ilhan (Lokaal Belang); dhr. L.L.M. 

Engels (Lokaal Belang); dhr. J. de Nooij (CDA); dhr. C.H.M. van Merwijk 
(CDA); mevr. M.B.M. Jansen (PvdA); dhr. P.A.T. de Winkel (VVD); mevr. L 
van der Velden (SP); dhr. J.G.B.A. Lombarts (D66); mevr. J.H.W.   (Sociaal 
Zevenaar); mevr. D.M. van der Velden

Collegeleden: dhr. N. van Dellen; mevr. B.M. Elfrink; dhr. H. Winters
Overige aanwezigen: Dhr. Molenaar (inspreker)
Afwezig met kennisgeving: mevr. W.L.J. Voetdijk-ten Have (CDA)

1. Opening en vaststellen agenda

De voorzitter opent de vergadering en meldt dat mevrouw Voetdijk verhinderd is.
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

2. Inspraak

Dhr. Molenaar spreekt in namens Movie Unlimited inzake de kwestie over commerciële filmvertoningen 
door het filmhuis. Naar aanleiding van zijn laatste inspraak in deze commissie is hij opnieuw in overleg 
gegaan met het college en het filmhuis, maar ze zijn niet gekomen tot afspraken m.b.t. het vertonen van 
commerciële films door het filmhuis. Hij stelt de correspondentie tussen gemeente en de bioscoop toe te 
sturen aan de raad. Hij vraagt de commissie om het college de richtlijn mee te geven om het filmhuis op 
te leggen maximaal vijf commerciële films per jaar te vertonen die niet uit de top-20 komen.

College 
Naar aanleiding van de inspraak zegt de portefeuillehouder toe ook de correspondentie tussen de 
gemeente, bioscoop en het filmhuis ter beschikking te stellen.
 

3. Vaststellen besluitenlijst vorige vergadering

De commissie stelt de besluitenlijst van de vergadering van 3 september vast.

4. Vaststellen termijnagenda en toezeggingen en moties

Het overzicht toezeggingen en moties en de termijnagenda worden vastgesteld.



zaaknummer Z/19/339785 pagina  2 van 4

5. Raadsvoorstel 2e Voortgangsrapportage

Commissie
De commissie stelt onder meer vragen en maakt opmerkingen over:
- het feit dat er weinig verrassingen ten opzichte van de eerste voortgangsrapportage zijn;
- de Caleidoz visie op jeugdwerk in relatie tot de uitvoering van de motie ambulant jongerenwerk die in 
2018 door de raad is aangenomen;
- op een aantal punten in het sociaal domein staan de indicatoren nu op oranje, wat lijkt op een teruggang 
in resultaten;
- of het te verwachten is dat het tekort voor dit jaar nog verder oploopt?
- het feit dat de punten die op oranje en rood staan, vooral gaan over preventie en participatie van 
inwoners.

College
Het college reageert op de inbreng van de fracties en zegt daarbij toe:
- het raadsvoorstel aanvraag vangnetuitkering, college verwacht het te kunnen aanbieden voor 
besluitvorming in december;
- bij het rapport van BDO inzake de businesscase van de RSD worden ook de gemaakte kosten inzichtelijk 
gemaakt en uit welk budget deze betaald worden.
 
Conclusie
Het voorstel wordt als bespreekstuk doorgeleid naar de raadsvergadering.

6. Raadsvoorstel vaststellen verordening Jeugdwet

Commissie
Door de commissie worden onder meer vragen gesteld en opmerkingen gemaakt over:
- zorgen over focus op budget in plaats van focus op de kinderen die vallen onder de Jeugdwet;
- verandering van goedkoopst passende voorziening naar best passende voorziening, verwijzing naar 
Zeeuws model;
- het onderscheid tussen zorg in natura en een pgb;
- het feit dat de belangrijkste wijziging betrekking heeft op de pgb tarieven, waarbij voor het laagste tarief 
uit de twee voormalige gemeenten wordt gekozen, is dat tarief voldoende voor individuele begeleiding 
en wat is de reden om te kiezen voor het lagere tarief?
- de voorgestelde overgangsregeling bij de verlaging van de pgb tarieven;
- het proces dat is doorlopen met de participatieraad;
- of deze verordening in lijn is met het advies van BDO?
- het taalgebruik in de verordening, het is een ‘systeemdocument’ die niets zegt over de bedoeling.

College
Het college reageert op de inbreng vanuit de fracties, beantwoordt de gestelde vragen en zegt daarbij 
toe:
- de portefeuillehouder komt terug op de vraag die wordt gesteld hoe de aantallen pgb’s in de jeugdwet 
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en wmo zich verhouden tot de aantallen zorg in natura;

Conclusie
Het raadsvoorstel wordt doorgeleid als bespreekstuk naar de raadsvergadering van 9 oktober.

7. Raadsvoorstel vaststellen verordening Wmo

Commissie 
- een best passende voorziening in plaats van de goedkoopste voorziening, verwijzing naar het Zeeuws 
model;
- dreigende overbelasting voor mantelzorgers en de mogelijkheid tot respijtzorg;
- de verscheidene scenario’s die mogelijk zijn ten aanzien van de pgb tarieven;
- communicatieproces met de participatieraad, vergelijkbaar met de verordening Jeugdwet;
- het feit dat voor beschermd wonen de verordening van centrumgemeente Arnhem wordt gevolgd, en 
voor de commissie niet duidelijk is wat dan wordt vastgesteld ten aanzien van dat onderwerp.

College
Het college reageert op de inbreng van de fracties en zegt daarbij toe:
- de vraag ten aanzien van artikel 25, wat wordt bedoeld met ingezetenen van de gemeente, waaronder 
de participatieraad, wie zijn dat dan nog meer, wordt schriftelijk beantwoord

Conclusie
Het voorstel wordt als bespreekstuk doorgeleid naar de raadsvergadering van 9 oktober.

8. Raadsconsultatiebrief Verordening Voorzieningen Huisvesting Onderwijs

Commissie
Door de commissie wordt ingegaan op de gevraagde consultatiepunten.

College
Het college reageert op de input vanuit de fracties.

Conclusie
De Raadsconsultatiebrief is besproken, later dit jaar wordt de verordening voorzieningen huisvesting 
onderwijs ter besluitvorming voorgelegd.

9. Stand van zaken Sociaal Domein

College
De portefeuillehouder geeft aan dat vanuit BDO de programmamanager en ondersteuner inmiddels zijn 
begonnen. Zij zijn nu aan het inventariseren wat er op dit moment is, de bedoeling vanuit BDO is 
medewerkers zelf in staat te stellen om verbeteringen voor te stellen. Daarvoor is een team ingesteld 
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Vandaag is kick off geweest voor medewerkers, waarin beleid en uitvoering zijn meegenomen in het 
proces en kennis hebben gemaakt met BDO.

10. Punten van orde commissie

Er is door de commissie geen gebruik gemaakt van dit agendapunt.

11. Mededelingen portefeuillehouders (college)

Naar aanleiding van het Rekenkameronderzoek over de verzelfstandiging van het sportbedrijf deelt 
portefeuillehouder Van Dellen mede dat het college inmiddels in gesprek is met de raad van 
commissarissen over de governance, daarover wordt de raad op de hoogte gehouden en de 
portefeuillehouder stelt hierover ook graag met de raad in gesprek te gaan.

12. Rondvraag

Er wordt geen gebruik gemaakt van de rondvraag.

13. Sluiting

De voorzitter sluit onder dankzegging de vergadering om 22.05 uur.



1 Besluitenlijst commissie Samenleving 22 oktober 2019  

*Z03B259FF64*

commissie Samenleving | Besluitenlijst

Datum: 22 oktober 2019

Aanwezig
Voorzitter: dhr. R.A. Teunissen
Commissiegriffier: mevr. S.D. de Boer
Leden: dhr. A. Ok (Lokaal Belang); dhr. L.L.M. Engels (Lokaal Belang); dhr. J. de 

Nooij (CDA); mevr. W.L.J. Voetdijk-ten Have (CDA); dhr. C.H.M. van 
Merwijk (CDA); mevr. M.B.M. Jansen (PvdA); dhr. P.A.T. de Winkel (VVD); 
mevr. L van der Velden (SP); dhr. J.G.B.A. Lombarts (D66); 
mevr. J.H.W.  Harmsen  (Sociaal Zevenaar); mevr. D.M. van der Velden 
(GroenLinks)

Collegeleden: dhr. N. van Dellen; mevr. B.M. Elfrink; Dhr. H. Winters, Mevr. C. Koers-de 
Graaf

Overige aanwezigen 
(insprekers):

dhr. Splithof; mevr. Van Pelt; dhr. Reedijk; dhr. Firet; dhr. Frölich; mevr. 
Grevers; dhr. Visser; mevr. Hillen

Afwezig met kennisgeving: mevr. A. Ilhan (Lokaal Belang)

1. Opening en vaststellen agenda

De voorzitter opent de vergadering en meldt dat mevrouw Ilhan (Lokaal Belang) is verhinderd.
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

2. Inspraak
De volgende personen hebben zich gemeld om gebruik te maken van het inspreekrecht naar aanleiding 
van de meerjarenbegroting en voorgestelde bezuinigingsmaatregelen:

1. Dhr. Splithof Uniek Sporten & mevr. Van Pelt Stichting de Liemers Breedtesport spreken in naar 
aanleiding van bezuinigingsvoorstel 21. Stoppen met Uniek sporten.

2. Dhr. Reedijk - Directeur Ataro spreekt in naar aanleiding van bezuinigingsvoorstel 22. Afbouw subsidie 
aan Ataro 

3. Dhr. Firet - Voorzitter Buitenblik festival spreekt in naar aanleiding van bezuinigingsvoorstel 24. 
Stoppen subsidiering culturele festivals en Muziekstad 

4. Dhr. Uffing – voorzitter Muziekstad Zevenaar spreekt in naar aanleiding van bezuinigingsvoorstel 24. 
Stoppen subsidiering culturele festivals en Muziekstad  

5. Dhr. Frölich – Directeur-bestuurder Kunstwerk! spreekt in naar aanleiding van bezuinigingsvoorstel 25. 
Stopzetten subsidie Kunstwerk! onderdeel Volksuniversiteit. 

6. Mevr. Grevers en dhr. Visser – sociaal raadslieden spreken in naar aanleiding van bezuinigingsvoorstel 
31. Halveren subsidie sociaal raadsliedenwerk. 
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7. Mevr. Hillen - directeur - bestuurder Caleidoz Welzijn spreekt in naar aanleiding van 
bezuinigingsvoorstel  32. Herijking takenpakket Caleidoz en bezuinigingsvoorstel 35. Stopzetten van het 
knooppunt mantelzorg per 2021.

De insprekers lichten toe wat hun visie is op de voorgestelde bezuinigingsmaatregelen en geven de 
commissieleden inzicht in de gevolgen van de bezuinigingsmaatregelen die zijn voorgesteld. Zie voor 
meer informatie de inspraaknotities.

3.   Raadsvoorstel vaststellen meerjarenbegroting 2020-2023, met inbegrip van 
bezuinigingsmaatregelen (Z/19/339401)

Commissie
Door de leden van de commissie worden onder meer vragen gesteld en opmerkingen gemaakt over:
- de voorgestelde bezuinigingsmaatregelen, voornamelijk op het Sociaal Domein en, de negatieve 
effecten hiervan op de inwoners van Zevenaar en maatschappelijke partners en organisaties;
- meerdere fracties kondigen aan met amendementen te komen voor alternatieve 
bezuinigingsmaatregelen;
- de fracties geven aan open te staan voor alternatieve bezuinigingsmaatregelen, deze worden door de 
fracties op inhoud beoordeeld;

College
Het college reageert op de inbreng uit de commissie en beantwoordt de gestelde vragen. 

Conclusie
Onder meer de fracties van de PvdA, de VVD en D66 hebben aangekondigd met amendementen te 
komen voor de raadsbehandeling.  De meerjarenbegroting wordt tijdens de raadsvergadering van 6 
november a.s. behandeld. 

3. Sluiting

De voorzitter sluit onder dankzegging de vergadering om 22:10.



4 Vaststellen termijnagenda en lijst toezeggingen en moties

1 Raadsplanning oktober 2019 

PLANNING RAAD 
Planning Onderwerp Commissie Type stuk Portefeuillehouder Status / intern

November - MJB

6-nov-2019 Meerjarenbegroting 2020-2023 (inclusief bezuinigingsvoorstellen) Alle cie's Rv Gehele college

November 
27-nov-2019 Vaststellen Warmtevisie Ruimte Rv Koers-De Graaf Aangeleverd voor raad 27-11-2019
27-nov-2019 Harmonisatie van tarieven Sportaccommodaties Rijnwaarden en 

Zevenaar
Samenleving Rv Van Dellen Aangeleverd voor raad 27-11-2019

27-nov-2019 Winkeltijdenverordening Middelen Rv Elfrink Aangeleverd voor raad 27-11-2019
27-nov-2019 Huisvestingsverordening Zevenaar 2019 Ruimte Rv Winters Aangeleverd voor raad 27-11-2019

27-nov-2019 Verordening BRP Middelen Rv Winters Aangeleverd voor raad 27-11-2019
27-nov-2019 Vaststellen bestemmingsplan 't Veerhuys Aerdt Ruimte Rv Winters Aangeleverd voor raad 27-11-2019
27-nov-2019 Bomenverordening Zevenaar 2019 en subsidieverordening 

waardevolle/monumentale bomen Zevenaar 2019
Ruimte Rv Winters Aangeleverd voor raad 27-11-2019

27-nov-2019 Lidmaatschap gemeenschappelijke regelingen bij 
Werkgeversvereniging gemeentelijke gemeenschappelijke 
regelingen.

Middelen Rv Van Riswijk Aangeleverd voor raad 27-11-2019

Vervallen Integraal Huisvestingsprogramma (IHP) Onderwijs Samenleving Rv Van Dellen Planning toegevoegd. Het Integraal Huisvestingsprogramma wordt door het college 
vastgesteld en wordt ter kennisname aan de raad verzonden. 

Vervallen Verordening Kwaliteit Vergunningverlening, Toezicht en Handhaving 
(VTH)

Ruimte Rv Winters De verordening Kwaliteit VTH betreft geen harmonisatie. In 2018 is het Toezicht en 
Handhavingsbeleid door de raad vastgesteld. Vergunningenbeleid wordt begin 2020 
geactualiseerd. De Invoering van de wet Private Kwaliteitsborging heeft, net zoals de 
invoering van de omgevingswet impact op het Vergunningenbeleid. De volledige 
impact van deze nieuwe wet hebben we in het vierde kwartaal in beeld. Daarna 
wordt het vergunningenbeleid verder uitgewerkt.

December

18-dec-2019 Vaststelling Algemene subsidieverordening Zevenaar Middelen Rv Van Dellen
18-dec-2019 Besluit Algemeen Belang i.h.k.v. Wet Markt en Overheid inz. Hal 12 Middelen Rv Van Dellen De planning is aangepast naar de raad van december in verband met verloop van 

de procedure.
18-dec-2019 Belasting- en legesverordeningen 2020 Middelen Rv Van Dellen
18-dec-2019 Harmonisatie beleidsstukken (O.a. ruimtelijk domein - bulkbesluit) Ruimte Rv Winters Bevat o.a. Harmonisatie parkeerverordening, verordening selectieve toegang, 

brandbeveiligingsverordening, garantiebeleid. 
18-dec-2019 Speelautomatenhallenverordening Middelen Rv Van Riswijk
18-dec-2019 Verordening Voorzieningen Huisvesting Onderwijs Zevenaar 2019 Samenleving Rv Van Dellen

18-dec-2019 Startnotitie Regionale Energiestrategie Arnhem Nijmegen Ruimte Rv Koers
18-dec-2019 Voorstel paracommercie Middelen Rv Van Riswijk
18-dec-2019 Evenementenbeleid Middelen Rv Van Riswijk
18-dec-2019 Verordening op de participatieraad Samenleving Rv Winters
18-dec-2019 Verordening materiële financiële gelijkstelling onderwijs Zevenaar 

2020
Samenleving Rv Van Dellen



18-dec-2019 Beschikbaar stellen krediet huisvesting Basisschool Carrousel/De 
Maatjes

Samenleving Rv Van Dellen

18-dec-2019 Beschikbaar stellen krediet huisvesting Basisschool De Bem Samenleving Rv Van Dellen
18-dec-2019 Paraplubestemmingsplan Wonen Ruimte Rv Winters
18-dec-2019 Evaluatie nieuwe opdracht RSD en aanvraag Vangnetuitkering 2019 Samenleving Rv Elfrink d.d. 20-08-2019: Nieuw onderwerp. Recente cijfers van de RSD geven aanleiding 

om de Vangnetuitkering 2019 aan te vragen (= in tijd gezien: een gezamenlijk 
proces RSD/ gemeente Duiven en gemeente Zevenaar).  
D.d. 23-9-2019: De aanvraag vangnetuitkering 2019 heeft verband met de 
evaluatie van de nieuwe opdracht RSD en de huidige stand zaken m.b.t. uitvoering 
van de participatiewet. Beide voorstellen worden gecombineerd aan de raad 

b d18-dec-2019 Nota activerings- en afschrijvingsbeleid 2019 Middelen Rv Van Dellen
18-dec-2019 Vertegenwoordiging van de gemeente bij (verbonden) partijen (dec. 

2019)
Middelen Rv Van Riswijk In verband met de herverdeling van de bestuurlijke portefeuilles wordt aan de raad 

voorgesteld om een nieuwe vertegenwoordiging te benoemen.

2020
31-jan-19 Aangepassing Begroting Veilig Thuis Samenleving Rv Winters d.d. 23-09-2019: De planning is aangepast. Bestuurlijk overleg over de begroting 

door Veilig Thuis vindt plaats op 07-11-2019. Hierdoor is aanlevering van de 
stukken voor de raad van december niet haalbaar.

31-mrt-2020 Beleidsplan Openbare Verlichting Ruimte Rv Winters d.d. 26-08-2019: Vaststelling van dit beleidsplan is voorzien eind 2019/begin 2020. 

31-mrt-2020 Vaststellen bestemmingsplan Buitengebied Zevenaar Ruimte Rv Winters Ontwerp wordt in september 2018 ter inzage gelegd. Vaststelling zal daardoor 
plaatsvinden in Q1 2019. Inmiddels doorgezet naar Q2 2019 (raad 3 juli) Q3 2019 
ivm afhandeling zienswijze.
06-08-2019: In verband met de PAS-uitspraak zijn er gevolgen voor de vaststelling 
van het bestemmingsplan Buitengebied. De planning voor de vaststelling is 
uitgesteld naar maart 2020.

31-mrt-2020 Verkeersvisie Zevenaar Ruimte Rv Koers-De Graaf D.d. 28-8-2019: De planning voor de verkeersvisie is aangepast naar the 1e 
kwartaal van 2020. Het college wenst meer voorbereidingstijd te nemen.

Nader te bepalen Projectbesluit Lentemorgen 122 (1 woning) Ruimte Rv Winters
De initiatiefnemers is gevraagd om aanvullende gegevens aan te leveren (onder 
andere op het vlak van stikstof). Deze gegevens zijn nog niet ontvangen. Daarna 
wordt de behandeling van het projectbesluit hervat. Besluitvorming vindt plaats 
nadat de aanvullende gegevens zijn ontvangen en beoordeeld. 

Nader te bepalen Projectbesluit Stationsplein 13 (appartementen en horeca) Ruimte Rv Winters De initiatiefnemers is gevraagd om aanvullende gegevens aan te leveren (onder 
andere op het vlak van stikstof). Deze gegevens zijn nog niet ontvangen. Daarna 
wordt de behandeling van het projectbesluit hervat. Besluitvorming vindt plaats 
nadat de aanvullende gegevens zijn ontvangen en beoordeeld. 
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1 Raadsvoorstel en raadsbesluit Harmonisatie huurtarieven sportaccommodaties 

*Z03A8AF55
61*

Raadsvoorstel

Onderwerp Harmonisatie huurtarieven sportaccommodaties
Zaaknummer Z/19/341437
Documentnummer INT/19/921082
Portefeuillehouder N. van Dellen
Portefeuille Sport
Behandelend ambtenaar/afdeling B. Leenders
Telefoon 0316-595111
E-mail b.leenders@zevenaar.nl

1. Samenvatting
In dit raadsvoorstel leggen wij ter besluitvorming aan u de Verordening tarieven sportaccommodaties 
2020-2021.Hierin worden de huurtarieven van de sportaccommodaties geharmoniseerd.

2. Raadsvoorstel
Wij stellen u voor:   

1. de Verordening tarieven sportaccommodaties 2020-2021 [Nr. 921513] vast te stellen.

3. Waarom naar de raad
De tarieven hebben betrekking op de sportaccommodaties waar de gemeente betrokkenheid bij heeft, 
hetzij als eigenaar, hetzij omdat de beherende organisatie een gemeentelijke bijdrage ontvangt. De 
uitgangspunten voor de huurtarieven en de verordening waarin deze worden vastgelegd zijn bevoegdheid 
van de raad. De gemeenteraad stelt jaarlijks de verordeningen met de bijbehorende tarieven vast. 

4. Doelstelling en beoogd resultaat
Het hanteren van geharmoniseerde en geïndexeerde tarieven voor het seizoen 2020-2021. Door het 
vaststellen van de gebruikstarieven zijn beheerders en exploitanten gehouden aan de (jaarlijks) door de 
raad vastgestelde tarieven.

5. Argumenten en alternatieven

Argumenten
1. De in 2016 vastgestelde werkwijze blijft gehandhaafd

In de voormalige gemeente Zevenaar heeft in 2016 een harmonisatie van de tarieven 
plaatsgevonden. Door de uitgangspunten van 2016 te handhaven wordt recht gedaan aan de 
afspraken die destijds met de verenigingen zijn gemaakt. 

2. De tarieven zijn inzichtelijk
Een begrijpelijk tarievenstelsel maakt duidelijk wat de omvang van de kosten voor de 
sportaccommodaties is voor de gemeente Zevenaar. 

3. Differentiatie in de binnensport doet recht aan de eigendomssituatie
De binnensportaccommodaties in de voormalige gemeente Rijnwaarden zijn niet in eigendom van 
de gemeente. Daarom zijn de gemeentelijke kosten die met de exploitatie van deze 
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accommodaties gepaard gaan, veel lager. Het vaststellen van een lager tarievenniveau past daar 
bij.

4. De tarieven in de buitensport wijken vrijwel niet af van de huidige tarieven
De huurtarieven voor de buitensportaccommodaties lagen reeds op vergelijkbaar niveau. 
Harmonisatie van de tarieven betekent slechts een lichte aanpassing (naar beneden) voor de 
huurtarieven die de verenigingen in de voormalige gemeente Rijnwaarden betaalden voor 
harmonisatie.

De gemeenteraad besluit tot het invoeren, wijzigen of intrekken van een verordening. De Verordening 
tarieven sportaccommodaties wordt jaarlijks geactualiseerd en vastgesteld door de raad.

In de bijlage bij dit voorstel vindt u de notitie ‘Tarieven sportaccommodaties 2019’ en  ‘Verordening 
tarieven sportaccommodaties 2020-2021’. 

Alternatieven
n.v.t.

6. Hoe gaan we dat bereiken en is evaluatie nodig?
Het sportbedrijf Ataro B.V. en de stichtingen die de binnensportaccommodaties in de voormalige 
gemeente Rijnwaarden beheren gaan in 2020 werken met de vastgestelde verordening. Dit komt in het 
regulier overleg tussen de gemeente en Ataro B.V. en tussentijdse overleggen met de stichtingen terug op 
de agenda.

7. Klimaat en duurzaamheid 
N.v.t.

8. Communicatie
Na vaststelling door de gemeenteraad treedt de verordening, na bekendmaking op overheid.nl, vanaf 1 
januari 2020 in werking. Hierover wordt gecommuniceerd via de reguliere kanalen, waaronder de website 
van de gemeente Zevenaar.

9. Kosten, baten en dekking
De opgenomen tarieven zijn gebaseerd op een trendmatige verhoging voor 2020 van 1,5%.

10. Bijlagen
De volgende bijlagen horen bij dit voorstel:

Volgorde Documentnummer Naam 
1. INT/19/921512 NotitieTarieven sportaccommodaties 2019
2. INT/19/921513 Verordening tarieven sportaccommodaties 2020-2021

Burgemeester en wethouders van Zevenaar

De secretaris De burgemeester
Michel Tromp Lucien van Riswijk
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Raadsbesluit
Onderwerp Harmonisatie huurtarieven sportaccommodaties
Zaaknummer Z/19/341437
Documentnummer INT/19/921082

De raad van de gemeente Zevenaar;

overwegende dat de verordening tarieven sportaccommodaties en bijbehorende tarieventabellen jaarlijks 
dienen te worden geactualiseerd; 
 
gelezen het voorstel van burgemeester en wethouders van Zevenaar van 8 oktober 2019:

Gelet op artikel  147 van de Gemeentewet;

besluit:

1. de Verordening tarieven sportaccommodaties 2020-2021 [Nr. 921513]  vast te stellen.
 

Aldus besloten in de openbare vergadering van de raad van de gemeente Zevenaar .

De griffier De burgemeester
W. van der Vlies L.J.E.M. van Riswijk



1 Bijlage 1 Notitie Tarieven sportaccommodaties vanaf 2020 

1

Harmonisatie tarieven sportaccommodaties 2019

Aanleiding
De gemeenten Zevenaar en Rijnwaarden zijn per 1 januari 2018 gefuseerd en opgegaan in de 
nieuwe gemeente Zevenaar. Het beleid van de gefuseerde gemeente dient binnen 2 jaar, dus op 1 
januari 2020 geharmoniseerd te zijn, dit geldt ook voor de tarieven voor het gebruik van de 
gemeentelijke sportaccommodaties. Deze zijn nog niet op elkaar afgestemd (zie bijlage 1).

In verband met de seizoensplanning van sportverenigingen wil de gemeente de nieuwe tarieven voor 
gebruik van gemeentelijke sportaccommodaties per 1 augustus 2020 implementeren. Om dit te 
bewerkstelligen wordt de nieuwe verordening huurtarieven sportaccommodaties aan de 
gemeenteraad voorgelegd. Deze notitie heeft betrekking op binnensportaccommodaties en 
buitensportaccommodaties. 

Voor het bepalen van de hoogte van de huurtarieven voor gemeentelijke sportaccommodaties 
kunnen verschillende grondslagen worden gehanteerd. In voormalig Zevenaar is gekozen voor 
kostprijs-gerelateerde huurtarieven. De basisgrondslag is de gemeentelijke kostprijs van de 
accommodaties. 

- Kapitaallasten
- Eigenaarslasten (OZB, overige heffingen en verzekering)
- Kosten van groot en planmatig onderhoud

Daarnaast zijn er nog andere factoren die meewegen in de hoogte van de tarieven:
- Welzijnsbeleid ‘breed’ 

Het visiedocument ‘Zevenaar van morgen’ is het meest recente beleidsplan welzijn. In de 
visie is een verschuivende rol voor de gemeente beschreven: van bepalend naar faciliterend. 
Bovendien wordt gestreefd naar een passend voorzieningenniveau, waar onder op 
sportgebied. Dit vertaalt zich naar voldoende sportaccommodaties, maar met beheer en 
exploitatie hiervan op afstand. 

- Sportbeleid
In voormalig Zevenaar is in 2013 een sportbeleid vastgesteld. Dit sportbeleid is na de fusie 
eveneens van toepassing verklaard op Rijnwaarden. 
De centrale visie binnen het beleidsplan is als volgt: “De gemeente Zevenaar streeft naar 
voldoende aantrekkelijke, bereikbare en betaalbare sportvoorzieningen, waarbij 
multifunctioneel gebruik en samenwerking tussen sportverenigingen, maatschappelijke 
organisaties en de gemeente centraal staat”. Het tarievenbeleid voor de huur van 
sportaccommodaties kan hierin een rol spelen door ervoor te zorgen dat de accommodaties 
tegen een aantrekkelijk tarief gebruikt kunnen worden.

- Subsidiebeleid
De stichtingen die sporthal Pauwengaard, de Burgemeester Habeshal en sporthal De Cluse 
exploiteren ontvangen een exploitatiesubsidie van de gemeente. In het nieuwe 
subsidiebeleid, dat eind 2019 wordt vastgesteld, is deze mogelijkheid er nog steeds. Om in 
aanmerking te komen voor een prestatiesubsidie dient de activiteit van de aanvragende 
organisatie aan te sluiten bij gemeentelijk beleid en bij te dragen aan het belang van 
inwoners van de gemeente. Gezien de doelstelling uit het sportbeleid is dit het geval. Het 
subsidie beleid is nog in concept en is nog niet vastgesteld door de gemeenteraad. 
Vaststelling is voorzien in de raadsvergadering van 18 december 2019.

- Omgevingsfactoren
Een te groot verschil in tarieven binnen de regio zorgt er voor dat er een ongelijkheid 
ontstaat tussen de verschillende verenigingen en hun buren/concurrenten. Te hoge tarieven 
zorgen voor maatschappelijke onrust en mogelijk wegtrekken van verenigingen uit Zevenaar. 
Te lage tarieven kunnen weer een aanzuigende werking hebben op verenigingen uit 
buurgemeenten, waardoor er minder ruimte is voor de eigen Zevenaarse verenigingen.

Voor de binnensportaccommodaties in de voormalige gemeente Rijnwaarden geldt 
bovendien dat de situatie anders is dan in de voormalige gemeente Zevenaar: 
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De binnensportaccommodaties zijn niet in eigendom van de gemeente maar van stichtingen, 
die de accommodaties exploiteren. Dit betekent dat het uitgangspunt eveneens anders is. Er 
is geen sprake van ‘gemeentelijke accommodaties’, de beheersstichtingen ontvangen wel 
een gemeentelijke exploitatiesubsidie. 

Harmonisatie huurtarieven
De huurtarieven in de voormalige gemeente Zevenaar zijn in 2016 geharmoniseerd. De 
dekkingspercentages en huurtarieven zijn vergelijkbaar met die in omliggende gemeenten en 
gebaseerd op de (gemeentelijke) kostprijs. 
De huurtarieven in de voormalige gemeente Rijnwaarden werden jaarlijks door de gemeenteraad 
vastgesteld. Niet bekend is op welke wijze de hoogte van de huren is bepaald. De tarieven voor 
buitensport lagen hoger dan in de voormalige gemeente Zevenaar, die voor binnensport lager. 

Gekozen wordt om de harmonisatie vorm te geven door de tarievenstructuur zoals die in de 
voormalige gemeente Zevenaar gold ook in de voormalige gemeente Rijnwaarden toe te passen. 
Voor gebruikers van buiten- en binnensportaccommodaties heeft dit verschillende betekenis.

Buitensport
Er zijn drie buitensportverenigingen in voormalig Rijnwaarden: voetbalverenigingen RKPSC, Rijnland 
en de fusievereniging Gelders Eiland (Aerdt/Carvium - 2017). De laatste vereniging maakt in principe 
alleen gebruik van de accommodatie in Aerdt. 
De accommodatie van de voormalige voetbalvereniging Carvium wordt niet meer gebruikt. We zijn 
nog in overleg over toekomst van de accommodaties.

RKPSC en Rijnland huren beiden een accommodatie ter grootte van 3,5 voetbalveld van de 
gemeente. Harmonisatie zou voor de beide verenigingen een lichte kostendaling betekenen, omdat 
de huurtarieven van buitensportaccommodaties in de voormalige gemeente Rijnwaarden hoger 
lagen dan in de voormalige gemeente Zevenaar. In 2018 is, vooruitlopend op de harmonisering, 
reeds minder in rekening gebracht dan in de huurovereenkomsten is vastgelegd. 
Met het Gelders Eiland zijn we nog in overleg over de toekomst van de accommodatie in Aerdt. De 
harmonisatie van de tarieven zal hierin worden meegenomen.

Binnensport
De sporthallen in voormalig Rijnwaarden zijn particulier eigendom (stichting) en worden beheerd 
door vrijwilligers, veelal afkomstig uit of met binding met de ‘vaste’ gebruikers van de hal. Er is dus 
nagenoeg geen sprake van kosten voor de gemeente: de gemeente doet een jaarlijkse bijdrage in de 
exploitatie in de vorm van een subsidie, dit zijn de enige gemeentelijke kosten. De huurtarieven 
liggen lager dan in de voormalige gemeente Zevenaar. 

Met de stichtingen is gesproken over de huidige stand van zaken rond het beheer van de 
accommodatie, de bezetting van de accommodatie en toekomstvisie van de stichting op het beheer. 
In bijlage 2 vindt u een weergave van de gesprekken. 
De stichtingen leveren een bijdrage aan de leefbaarheid van de kernen doordat zij voorzieningen 
bieden voor de inwoners. Deze vorm van ‘zelfwerkzaamheid’ levert de gemeente eveneens een 
financieel voordeel op. De gemeente wil particulier initiatief faciliteren en stimuleren. Gekozen wordt 
daarom om in voormalig Rijnwaarden uit te gaan van de huidige verhouding met de voormalige 
gemeente Zevenaar en uit te gaan van een huurtarief van 75% van het ‘Zevenaarse’ tarief.

Op dit moment is er geen behoefte en draagvlak om de exploitatie van de accommodaties over te 
dragen aan de gemeente/Ataro. In de toekomst (indien de stichting bijvoorbeeld ophoudt te bestaan) 
vervalt de subsidie en kan de accommodatie indien dit gewenst blijkt (al dan niet om niet) in 
eigendom overgaan naar de gemeente. De exploitatie van de hal zou in dat geval toegevoegd 
kunnen worden aan de exploitatie van Ataro BV en het huurtarief gelijkgetrokken met de overige 
door Ataro BV beheerde accommodaties. Hierover zal te zijner tijd besluitvorming moeten 
plaatsvinden.
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Concluderend:
De tarievenstructuur zoals deze in 2016 in de voormalige gemeente Zevenaar is vastgesteld wordt 
gehandhaafd. De (huurtarieven voor) accommodaties in de voormalige gemeente Rijnwaarden 
worden hierbij aangesloten. De consequenties van de harmonisatie zijn zeer beperkt: zowel voor de 
gemeente als voor de sportverenigingen verandert nagenoeg niets. De nieuwe tarieven worden 
jaarlijks door de raad vastgesteld in een tarievenverordening. 

A. De uitgangspunten voor de tarieven van gemeentelijke sportaccommodaties zoals deze in 
2016 zijn vastgesteld blijven van toepassing.

B. Voor de binnensportaccommodaties in de voormalige gemeente Rijnwaarden geldt dat de 
tarieven voor Zevenaarse verenigingen worden vastgesteld op 75% van de tarieven van de 
gemeentelijke accommodaties

C. Voor de buitensport geldt dat de tarieven nu al vrijwel gelijk zijn. Harmonisatie betekent 
slechts het opnemen van de accommodaties in de voormalige gemeente Rijnwaarden in de 
verordening van de gemeente Zevenaar, wat een lichte kostendaling betekent voor deze 
verenigingen

D. De raad stelt de tarievenverordening 2020-2021 vast
E. Verenigingen worden schriftelijk geïnformeerd over de nieuwe tarievenverordening. 
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Bijlage 1: Overzicht tarieven 2018 Oud-Zevenaar en Rijnwaarden

In voormalig Zevenaar zijn diverse sportaccommodaties beschikbaar. Het betreft in totaal 6 
buitensportaccommodaties, 3 sporthallen en 2 sportzalen. De sportaccommodaties in de voormalige 
gemeente Zevenaar worden beheerd door Ataro BV, hiervoor is een overeenkomst met de 
gemeente. 

In 2016 is een nieuw tarievenbeleid vastgesteld, waarbij de hoogte van de huur is gerelateerd aan 
een percentage van de gemeentelijk kosten. 

In voormalig Rijnwaarden zijn twee sporthallen, een sportzaal en twee gymzalen aanwezig. Deze zijn 
in eigendom van lokale stichtingen/verenigingen en worden door hen beheerd en geëxploiteerd. 
Daarnaast zijn er vier buitensportaccommodaties. Twee daarvan worden gehuurd van de gemeente 
door een lokale stichting/vereniging. Het onderhoud aan de accommodaties wordt, namens de 
gemeente, gedaan door Ataro BV. De beide andere accommodaties werden gebruikt door een 
tweetal verenigingen die kortgeleden zijn gefuseerd. Op dit moment vindt overleg plaats met de 
fusieclub over een huurovereenkomst voor één van beide accommodaties. 

De huurtarieven van de accommodaties werden jaarlijks door de gemeenteraad vastgesteld.

De huur- en gebruikstarieven werden (en worden) in beide gemeenten dus op verschillende wijze 
bepaald en zijn ook niet gelijk. Na de fusie in 2018 dient het tarieven beleid binnen twee jaar te 
worden geharmoniseerd. 

In onderstaande tabel wordt een overzicht gegeven van de huurtarieven voor de 
sportaccommodaties in de voormalige gemeenten Zevenaar en Rijnwaarden in 2018.

Voormalig Zevenaar Voormalig Rijnwaarden
Binnensport
Sporthal € 40,99 (hele hal)

€ 30,75 (2/3 hal)
€ 20,50 (1/3 hal)

€ 44,00

- Verenigingstarief  € 38,52 (5% korting)
€ 28,89
€ 19,26

€ 28,78*
€ 19,67
€ 11,20

Sportzaal € 18,72 (De Brug)
€ 17,60 (Angerlo)

€ 44,00

-  Verenigingstarief € 16,87 (De Brug) (5% korting)
€ 15,86 (Angerlo)

€ 11,20*

Buitensport
Sportveld
Veldverlichting 

€ 1.658,00 (basistarief**)
€ 400,00

€ 2.914***
Nvt. 

Atletiekbaan N.v.t.
Jeu de boules n.v.t.
Beachveld n.v.t.

*: seizoenshuur, wordt berekend over 46 weken.
**: uitgangstarief, verenigingen groeien tot 2026 naar dit tarief toe
***: in werkelijkheid is in 2018 een ander tarief gehanteerd (€ 1.942)
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Bijlage 2: Binnensport voormalig Rijnwaarden

De binnensportaccommodaties in de voormalige gemeente Rijnwaarden zijn niet in eigendom van de 
gemeente. Dit betekent dat er geen sprake is van ‘gemeentelijke accommodaties’ en zij formeel niet 
gebonden zijn aan gemeentelijk vastgestelde huurtarieven. 

In dat kader van de harmonisatie van de huurtarieven zijn gesprekken gevoerd met de beherende 
stichtingen.

Sporthal Burgemeester Habeshal - Tolkamer
De sporthal ligt naast de voetbalvelden van de plaatselijke SC Rijnland. Onderdeel van de 
accommodatie zijn eveneens een aantal ‘buitenkleedkamers’ die worden gehuurd door de 
voetbalvereniging. De onder hetzelfde dak gelegen kantine wordt geëxploiteerd door een aparte 
stichting. 
Tolkamer is een kleine gemeenschap met een bijbehorend sportaanbod. Vaste gebruikers van de hal 
zijn badmintonvereniging BVR, Turnvereniging LIOS, volleybalvereniging Rohda en 
voetbalvereniging Rijnland. De bezetting van de sporthal is beperkt. Toch slaagt de stichting er in 
een sluitende exploitatie te draaien. Er is een reserve voor onderhoud beschikbaar. 

De stichting merkt wel dat het steeds lastiger wordt vrijwilligers te vinden die in het bestuur willen 
plaatsnemen. Dit is een punt van zorg. 

Sporthal Pauwengaard - Pannerden
De hal maakt onderdeel uit van een sportcomplex waar ook de velden van voetbalvereniging RKPSC 
zijn gelegen. De stichting is eveneens eigenaar van enkele onderdelen van de sportvelden, met 
name de lichtmasten en tribune. De kantine wordt zowel gebruikt door RKPSC als door de 
binnensportverenigingen. De hal wordt voornamelijk gebruikt door (multi-)sportvereniging Pajodos en 
de plaatselijke basisschool. Ook schietvereniging ’t Gulden schot huurt een eigen ruimte in het 
complex waar ook een fitnessruimte aanwezig is. 

De bezetting van de hal is beperkt, er is ruimte om nieuwe sporten/verenigingen een plek te bieden. 
De stichting merkt dat in de omgeving vaak niet bekend is dat er in Pannerden een sporthal staat 
waar ruimte beschikbaar is. 
Het lukt de stichting op dit moment om een sluitende exploitatie te handhaven, maar hierin zit weinig 
ruimte. De scherpe verhoging van de OZB na de gemeentelijke herindeling heeft ervoor gezorgd dat 
er veel minder ruimte in de exploitatie is dan voorheen. Ook levert de huidige tarievenstructuur 
onvoldoende ruimte om te ‘ondernemen’: wat meer vrijheid om zelf tarieven te bepalen levert 
mogelijkheden op om nieuwe gebruikers aan te trekken. 

De stichting merkt dat het steeds lastiger wordt om mensen te vinden die een bestuursfunctie willen 
aanvaarden. Met de vaste gebruikers van het complex wordt daarom bekeken of het mogelijk is om 
op te gaan in één bestuur. Men kan zich ook een variant voorstellen waarbij de hal overgaat in 
gemeentelijk eigendom en door Ataro geëxploiteerd wordt. 

Sportzaal De Cluse – Herwen
De sportzaal maakt onderdeel uit van het buurthuis in de kern Herwen. Het gebouw bestaat sinds 
1971 en wordt geëxploiteerd door een vereniging van ‘vaste gebruikers’ (o.a. tafeltennis, badminton, 
schutterij, muziekvereniging). Het dorpshuis is 7 dagen per week geopend en wordt volledig met 
vrijwilligers beheerd. Naast het bestuur zijn dit een zevental ‘vaste’ barvrijwilligers en een 
onderhouds-/klusploeg van ca. 30 personen. Het bestuur ervaart op dit moment geen probleem bij 
het vinden van voldoende vrijwilligers, maar merkt wel dat de bereidheid om vaste taken te 
aanvaarden minder groot is dan helpen bij incidentele klussen. Op dit moment ziet men echter (nog) 
geen noodzaak om na te denken over een andere wijze van beheer en exploitatie. 

De bezetting van de sporthal is beperkt en staat onder druk: door de fusie van de handbalvereniging 
zijn de meeste trainingen en wedstrijden verplaatst naar sportaccommodaties elders in de gemeente. 
Het lukt de vereniging om een sluitende exploitatie te houden, waarin ruimte is voor reserveringen 
voor groot onderhoud (hiervoor is een meerjarenplan opgesteld). 
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Bijlage 3: Uitgangspunten tarievenbeleid

Huurtarieven voor de gemeentelijke sportaccommodaties kunnen op verschillende wijze worden 
bepaald. In de gemeente Zevenaar worden de volgende uitgangspunten gehanteerd:

1. Een eenvoudig en transparant systeem voor het bepalen van de huurprijs
Een eenvoudig tariefsysteem voor gelijkwaardige accommodaties, zonder onderscheid in 
zaken als oppervlak of leeftijd van de accommodatie.

2. De gemeentelijke kostprijs voor de accommodaties vormt het uitgangspunt bij de bepaling 
van de huurtarieven.
Om een reële huur te kunnen bepalen is onder meer een overzicht van de kostprijs van de 
gemeentelijke accommodaties nodig. Op basis van de kostprijzen kan een 
dekkingspercentage worden bepaald dat door middel van verhuur aan gebruikers wordt door 
belast.

3. De kostprijs wordt bepaald per veld/zaal.
In de bepaling van de hoogte van de kostprijs worden de kosten van faciliteiten en 
voorzieningen in en rond de accommodatie die niet direct met de sportuitoefening te maken 
hebben (zoals reststroken, bosschages, verhardingen en terreinafrastering) niet 
meegerekend. 

4. Tarieven geldig per seizoen (dat gelijk loopt met een schooljaar en niet per kalenderjaar
Het vaststellen van tarieven per sportseizoen is voor verenigingen overzichtelijker omdat zij 
meestal met een seizoensbegroting werken. Dit betekent dat zij in hun seizoensbegroting 
rekening kunnen houden met bekende tarieven en niet halverwege het seizoen worden 
geconfronteerd met kostenstijgingen. 

5. Stimuleren van regelmaat en spreiding
Vaste gebruikers die gedurende langere tijd accommodatie inhuren ontvangen een korting 
op de huur. 

6. Toewerken naar uniforme tarieven
Het uiteindelijke doel is dat aan elke vereniging dezelfde huur wordt berekend. Gelet op het 
feit dat, als gevolg van het berekenen van een (percentage van de) kostendekkende huur, 
de huurtarieven substantieel verhoogd zouden kunnen worden, zal daar waar nodig een 
overgangsregeling worden getroffen. 

7. Marktconforme tarieven
Er is een vergelijking gemaakt met tarieven uit omliggende gemeenten. De tarieven in de 
gemeente Zevenaar zijn hiermee vergelijkbaar. 

8. Unieke voorzieningen
Accommodaties die slechts in één van de oude gemeenten aanwezig is behouden 
vooralsnog hun huidige tarief. Dit geldt voor de atletiekbaan, het beachveld en de jeu de 
boules baan in de voormalige gemeente Zevenaar.



1 Bijlage 2 Verordening tarieven sportaccommodaties voor 2020-2021 

Z/16/259433UIT/16/746744

                                      Verordening tarieven sportaccommodaties 2020-2021

De raad van de gemeente Zevenaar;

Overwegende dat de verordeningen en bijbehorende tarieventabellen jaarlijks dienen te worden 
geactualiseerd; 

Gelezen het voorstel van burgemeester en wethouders van Zevenaar van 8 oktober 2019;

Gelet op artikel  147 van de Gemeentewet;

                                                               B e s l u i t:

de Verordening tarieven sportaccommodaties 2020-2021 vast te stellen.

Artikel 1 Algemene bepalingen 

1. Voor de toepassing van deze tarieven wordt verstaan onder:
a. sportverenigingen: verenigingen die zijn aangesloten bij een landelijke sportbond;
b. seizoen: een periode gelijk aan een schooljaar, welke bestaat uit circa 40 gebruiksweken 

(periode 1 augustus t/m 31 juli);
c. gemeentelijke sporthal: sporthal Lentemorgen, sporthal Heerenmaten en sporthal de 

Panoven;
d. gemeentelijke sportzaal: sportzaal De Brug, sportzaal Angerlo;
e. particuliere sporthal/sportzaal: binnensportaccommodaties die een gemeentelijke 

exploitatiesubsidie ontvangen, met name sporthal Pauwengaard, sporthal Burg. Habeshal 
en sporthal De Cluse;

f. dagdeelgebruik: een regelmatig gebruik voor één of meer dagdelen per week;
g. incidenteel gebruik: een onregelmatig gebruik.
h. seizoenshuur: een vast gebruik gedurende minimaal 38 weken per seizoen

2. Als Zevenaarse vereniging c.q. groep worden beschouwd organisaties, die:
a.   rechtspersoonlijkheid bezitten of een erkend onderdeel zijn van een
       rechtspersoonlijkheid  bezittende organisatie;
b.   geen winst beogen;
c.   met een zekere regelmaat activiteiten ontplooien c.q. mogelijkheden
       scheppen op het terrein van de amateursport en beweging;
d.   beschikken over een verantwoordelijke leiding, die voldoende waarborgen

                       biedt ten aanzien van deskundigheid en bekwaamheid met betrekking tot
                       de te verrichten werkzaamheden;

e.   volgens inschrijving van de Kamer van Koophandel gevestigd zijn in de
       gemeente Zevenaar;

3. Burgemeester en wethouders kunnen vrijstelling verlenen van de vereisten
                vermeld in het vorige lid onder de punten a en e.



4. Als Zevenaarse vereniging c.q. groep worden tevens beschouwd organisaties
                die als zodanig door burgemeester en wethouders zijn erkend.

Artikel 2. Sporthallen 

1. Tarievenlijst gemeentelijke Sporthallen 

                                                                               Basistarieven per uur

Sporthal 1/3 hal 2/3 hal 1/1 hal

Lentemorgen € 20,80 €  31,20 € 41,60

Heerenmaten € 20,80 €  31,20 € 41,60

Panoven € 20,80 €  31,20 € 41,60

Tarieven per uur met 6% korting verenigingen Zevenaar

Sporthal 1/3 hal 2/3 hal 1/1 hal

Lentemorgen € 19,54 €  29,32 € 39,09

Heerenmaten € 19,54 €  29,32 € 39,09

Panoven € 19,54 €  29,32 € 39,09

2. Het tarief  voor seizoenshuur door Zevenaarse verenigingen in de particuliere sporthallen wordt 
vastgesteld op maximaal 75% van bovenstaande basistarieven. 

Artikel 3. Sportzalen 

1. Tarievenlijst gemeentelijke Sportzalen 

                                  Basistarieven per uur 

De Brug € 19,00

Angerlo € 17,12

                    Tarieven per uur met 6% korting verenigingen Zevenaar 

De Brug € 17,86

Angerlo € 16,09

2. Het tarief voor seizoenshuur door Zevenaarse verenigingen in particuliere sportzalen wordt  
vastgesteld op  maximaal € 14,25.

Artikel 4 Buitensportaccommodaties
De verenigingen groeien toe naar gelijke huurtarieven. Bij aanvang van het seizoen 2025-2026 zitten alle 
verenigingen op hetzelfde dekkingspercentage.

Het basisbedrag voor een natuurgrasveld is op 1 augustus 2020 € 2.042,00,-.



Voor het seizoen 2020-2021 worden onderstaande bedragen in rekening gebracht bij de verenigingen. 

 Vereniging 2020-2021

Babberich € 6.152,00

DCS € 8.434,00

De Duuvels € 2.450,00

GSV € 5.509,00

OBW € 8.389,00

SDZZ € 8.052,00

Angerlo V € 5.088,00

Zwaluwen € 779,00

Atletiek € 3.651,00

Jeu de Boules € 1.995,00

RKPSC € 6.945,00

SC Rijnland € 6.945,00

SC Gelders Eiland € 4.814,00*

Totaal € 64.390,00
*: Op basis van huidige overeenkomst, huur en onderhoudsbijdrage sportcomplexen Aerdt en Herwen

De onderstaande tarieven zijn gebaseerd op een trendmatige verhoging voor 2020 van 1,5%.

Incidenteel gebruik sportvelden 

Tarief per uur € 42,99

Tarief per 3 uur € 86,00

Tarief commercieel per uur € 80,61

Tarieven beachveld 2020-2021 

1/3 veld        per uur € 10,75

2/3 veld        per uur € 14,31

3/3 veld        per uur € 19,03

Tarieven beachveld 2020-2021  6% korting verenigingen Zevenaar

1/3 veld         per uur € 10,10

2/3 veld         per uur € 13,45

3/3 veld         per uur € 17,88



                                                                           Tarieven verlichting beachveld 2020-2021  

1/3 veld 2/3 veld 1/1 veld

Per uur € 3,05 €  4,57 € 4,57

Per 4 uur € 4,06 €  6,09 € 6,09

Per dag € 4,06 €  6,09 € 6,09

                                                                           Seizoenstarief beachveld 2020-2021  

Huur excl. verlichting Huur verlichting Huur incl. verlichting

1/1 veld € 1.509,06 €  209,10 € 1.718,16

Tarieven atletiekbaan 2020-2021

Tarief per uur €  37,59

Tarief per 3 uur € 113,41

Tarief commercieel per dag € 226,81

Tarief commercieel per uur € 119,31

Artikel 5 Kwijtschelding 
Bij de invordering van de tarieven sportaccommodaties wordt geen kwijtschelding verleend.

Artikel 6 Nadere regels
Het college van burgemeester en wethouders kan nadere regels geven voor de heffing en invordering 
van de tarieven sportaccommodaties.

Artikel 7 Slotbepalingen
1. De tarieven zijn geldig van 1-8-2020 tot en met 31-7-2021. In situaties waarin hierin niet is 

voorzien, beslist het college van burgemeester en wethouders.
2. Bij bijzonder gebruik van de accommodaties worden individuele prijsafspraken gemaakt. 
3. De tarieven worden jaarlijks vastgesteld door de gemeenteraad.

Artikel 8 Overgangsbepaling
De “Verordening tarieven sportaccommodaties 2019”, vastgesteld bij raadsbesluit van 5 juni 2019, wordt 
ingetrokken met ingang van de onder artikel 9 lid 2 genoemde datum van ingang van de heffing, met 
dien verstande, dat zij van toepassing blijft op de belastbare feiten die zich voor die datum hebben 
voorgedaan.

Artikel 9 - Inwerkingtreding 
1. Deze verordening treedt in werking met ingang van 1 januari 2020.
2. De datum van ingang van de heffing is 1 augustus 2020.

Artikel 10- Citeertitel
Deze verordening kan worden aangehaald als "Verordening tarieven sportaccommodaties 2020-2021".

Aldus besloten in de openbare vergadering van de raad van de gemeente Zevenaar gehouden op 

De griffier De burgemeester
W. van der Vlies L.J.E.M. van Riswijk
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Ellen Hondelink

Van: VNG <VNG@VNG.NL>
Verzonden: woensdag 17 juli 2019 12:32
Aan: VNG
Onderwerp: Lbr. 19/057 - Doordecentralisatie en nieuw verdeelmodel MO, BW en BG

 

 

Bekijk deze nieuwsbrief in uw 

browser  
 

 

 

 

 

VNG ledenbrief - Doordecentralisatie en nieuw verdeelmodel MO, 

BW en BG 

 

woensdag 17 juli 2019  
 

 

Geachte heer, mevrouw,    

Met deze ledenbrief informeren wij u over het akkoord dat de VNG onlangs heeft bereikt over de 

doordecentralisatie en het nieuwe verdeelmodel Maatschappelijke Opvang, Beschermd Wonen en 

Begeleiding. De basis van het akkoord wordt gevormd door het advies van het Expertiseteam MO-BW-

BG. In deze brief informeren wij u over: 

 Het advies van het Expertiseteam MO-BW-BG; 

 De afspraken die wij hierover op 2 juli hebben gemaakt met het Rijk; 

 Aanvullende afspraken naar aanleiding van de motie ‘Naar een structureel financieel totaalkader 

GGZ op basis van feiten;’ 

 Het vervolgproces op hoofdlijnen; 

 Aankondiging van drie informatiebijeenkomsten over deze onderwerpen eind augustus en begin 

september. 

 

 

Downloaden  

 Ledenbrief: Doordecentralisatie en nieuw verdeelmodel MO, BW en BG 

 Bijlage: Advies expertiseteam met aandachtspunten voor vervolg  
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 Bijlage: Bespreekpunten n.a.v. advies expertiseteam  

 

 

 

 
De VNG verstuurt deze e-mail naar alle algemene e-mailadressen van gemeenten voor verspreiding binnen 

de gemeente. Daarnaast verzendt de VNG deze mail aan alle burgemeesters, wethouders, 

gemeentesecretarissen en griffiers (op basis van het VNG relatiebeheersysteem). 

 

Voor vragen: mail naar info@vng.nl 

Heeft u deze mail op naam ontvangen? Dan kunt u zich afmelden via deze link. 
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Ellen Hondelink

Van: Griffie Zevenaar
Aan: Griffie Zevenaar
Onderwerp: FW: Update Kinderboerderij Rosorum Zevenaar
Bijlagen: Resultaten enquête.pdf

Van: Kinderboerderij Zevenaar [mailto:kinderboerderijzevenaar@gmail.com]  
Verzonden: donderdag 5 september 2019 16:20 
Aan: Griffie Zevenaar 
Onderwerp: Update Kinderboerderij Rosorum Zevenaar 
 
Geachte leden van de gemeenteraad, geacht college, geachte leden van de commissie samenleving, 
 
op 18 juni j.l. is de vorige update (verstuurd op 16 april j.l.) besproken tijdens de vergadering van de commissie 
Samenleving. Wij hebben op een later tijdstip kennis genomen hiervan, helaas hebben wij hierdoor geen 
toelichting kunnen geven op een aantal besproken onderwerpen. Eén van de vragen vanuit de commissie was 
wat er uit de gehouden enquête was gekomen. In de bijlage een samenvatting van de resultaten van de enquête. 
Omdat wij het gevoel kregen dat in de commissie-vergadering het beeld ontstond dat de gemeente nu moet 
wachten op onze plannen, willen wij u graag wijzen op de gang van zaken, beschreven in de vorige update. 
 
Ons is eind dit voorjaar gevraagd om met een eigen en gedegen plan voor de toekomst te komen. Omdat wij 
een voorziening van en voor Zevenaar e.o. zijn, is het in onze ogen vanzelfsprekend om de bezoekers van de 
kinderboerderij te raadplegen, alvorens eigen plannen op te stellen. Vanuit de enquête hebben wij de volgende 
vervolgstappen gedefinieerd: 
- Opstarten gesprekken met de NME (om mogelijkheden te onderzoeken v.w.b. samenwerking m.b.t. Educatie 
en evt. andere overeenkomstige en/of elkaar versterkende kernwaarden.) 
- Opstarten samenwerkingsverbanden met kinderopvangorganisaties. 
- Opstarten businessplan Horeca Professionalisatie (om te voorzien in behoeften bezoekers en genereren van 
extra inkomsten.) 
Uiteraard hangt e.e.a. ook af van hoe de gemeente in de toekomst om wil gaan met de subsidie die wij tot op 
heden jaarlijks hebben mogen ontvangen. Als bestuur willen graag weten wat het nieuwe subsidiebeleid voor 
een gevolgen heeft voor Kinderboerderij Rosorum. Versobering van de subsidie zal in de huidige situatie 
versobering van de Kinderboerderij-voorziening tot gevolg hebben. (Zie ook het onderzoeksrapport van OrgID 
met daarin de 3 scenario's.) 
 
Voor dit najaar staat in ieder geval op het programma: 
- Gesprekken met de NME; 
- Werving nieuwe vrijwilligers en bestuursleden; 
- Werving nieuwe 'Vrienden van de Kinderboerderij'; 
- Oriëntatie Horeca Professionalisatie. 
 
Mocht u behoefte hebben aan een nadere toelichting op bovenstaand schrijven of bepaalde onderwerpen die 
behandeld zijn in onze update, dan staan wij u graag te woord. 
 
Hartelijke groet, 
 
Bestuur Kinderboerderij Rosorum Zevenaar 
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(namen bestuursleden zijn op te vragen bij de griffie) 



 

Resultaten enquête 
bezoekers kinderboerderij 

Rosorum Zevenaar 
 

 
 

Voorjaar 2019 

 
 

Bestuur kinderboerderij Rosorum 
   



Voorwoord 

Eind 2017 is het onderzoeksrapport van bureau OrgID aan de Zevenaarse gemeenteraad gepresenteerd. Doel 
van dit onderzoek was een voorverkenning om te komen tot een toekomstbestendig plan voor een 
toekomstbestendige kinderboerderij/NME-voorziening in Zevenaar. 
Helaas heeft door de gemeentelijke fusie van Zevenaar met Rijnwaarden het proces daarna een jaar stil 
gelegen. Het nieuwe college heeft aangegeven niets met de conclusies uit het gedane onderzoek te kunnen, 
aangezien de dienst NME niet aan de kinderboerderij gekoppeld kan worden. Kort door de bocht waren wij 
als bestuur dus weer terug bij af. Ons is gevraagd om met een eigen uitgewerkte toekomstvisie te komen. 
Om hier goed invulling aan te kunnen geven, vonden wij als bestuur het zeer belangrijk om eerst onze 
bezoekers te raadplegen; wat vinden zij van de huidige kinderboerderij, wat vinden zij belangrijk aan een 
kinderboerderij-voorziening en hoe zien zij de toekomst van de kinderboerderij in Zevenaar? 
De resultaten van deze enquête (gehouden in het voorjaar van 2019, eind maart t/tm 30 april) zijn hieronder 
middels diagrammen en open antwoorden weergegeven. 

 
   



Demografische gegevens van de respondentengroep 
(N=191) 
Waar N=190 zijn de antwoorden van een kinderdagverblijf uit de resultaten weggelaten 
omdat dit niet als huishouden kan worden meegenomen. 

 
 

 
 
 
 
 
 
 



 
 
 

   



Bezoekfrequentie 
Een kijk op de bezoekfrequentie en de diverse invloeden van seizoenen en 
gezinssamenstelling hierop. 

 

 
 
 
   



 
 

 

 
 



 

 
 
   



 

 

 
 
 
   



Hoe de kinderboerderij wordt beleefd door de bezoekers. 

 

 



 

 



 

 
Toelichting op bovenstaand: 

● Weet dat wel kan niet op hoogte van assortiment 
● Het is al super dat je überhaupt wat kunt bestellen 
● Aanbod voor ijsjes en drinken. 
● De horeca mag veel meer in het zonnetje gezet worden. Zoals bv in duiven in het horsterpark: koffie 

met appeltaart of goed ijs. 
● Ik kijk er vaak niet. Maar ijsjes zijn er en die kunnen we niet zelf meenemen :-) 
● Ik heb er nooit naar gekeken, want neem zelf alles mee 
● Prima zo 
● Wellicht dit meer onder de aandacht brengen om zo meer bekendheid te genereren 
● Graag wat meer keuze in het algemeen zodat je wat langer kan blijven als je wilt 



● Iets meer dranken en snacks enzo 
● Ik zou graag een breder aanbod in zowel eten als drinken hebben. En mijn voorkeur zou uitgaan dat 

ik dit kan nuttigen bij de speeltuin zodat ik mijn dochter in de gaten kan houden. Het terras bij het 
winkeltje gebruik ik nooit. Tevens staan op de foto's van het aanbod bijvoorbeeld AH chips terwijl 
jullie laatst lays verkochten. Ik zou kiezen voor A-merken op de foto's en die ook verkopen. 

● Ik wist niet dat er een winkeltje in zat. 
● Suggestie: drinken verkopen bij de speeltuin levert extra inkomsten op. 
● Tip: aanbod ook bij de zandbak aanbieden via een kraampje 
● Ben er nog niet geweest 
● Eens een ijsje gekocht daar, maar geen idee dat er meer was. 
● Ik maak er bijna geen gebruik van. 
● Wij wonen zo dichtbij - ongeacht het aanbod zal het niet vaak voorkomen dat we iets te eten of 

drinken zullen kopen. Zeker leuk dat er aanbod is hoor, maar voor ons geen prioriteit. 
● Dan kan je ook lekker wat langer blijven. 
● Denken aan soorten koffie 
● Ik weet dat je een ijsje kon halen en koffie geloof ik. Maar ik vind het niet heel duidelijk of 

uitnodigend, voel me bezwaard. Of ik ben verlegen... 
● Vaak in het weekeinde alleen ff er na toe 
● Ik wist niet dat daar een winkeltje zat. Simpele (lunchkaart) lekker terras met direct toezicht op mijn 

kindje die in de buurt kan spelen of kijken bij de diertjes en ik zal er zeker gebruik van maken! 
● Het zou wellicht handiger zijn om spullen te verkopen bij de zandbak omdat daar de meeste mensen 

zitten. In het hok met de konijen, of die bij de kippen? 
● Schaapskooi kom ik eigenlijk niet. Dat er een winkeltje zit is mij ook niet echt duidelijk. 
● Maak geen gebruik van het winkeltje 
● Maak hier nooit gebruik van. 
● geen idee, ik moet het nog uitvinden. 
● Ik ben niet op de hoogte van het aanbod 
● Ik vind t niet aantrekkelijk om te lunchen of iets te gaan snacken. Het ziet er binnen zeer 

onaantrekkelijk uit. Wel zou t leuk zijn. 
● Koffie/ thee/ ranja en broodjes oid zou prima zijn. En iets voor de kids. 
● Ik zou graag een stuk taart kunnen bestellen of een tosti 
● Verse producten van de dieren meer promoten, laag drempeliger verkopen bij het verlaten van de 

boederij helpt verkoop van eieren en honing etc 
● Ik koop er nooit wat aangezien ik vaak met veel kinderen tegelijkertijd kom. 
● is altijd leuk om ook streek producten te kopen uit de omgeving. 
● Ik zou zeker gebruik maken van simpele dingen als koffie limonade en koek/ tosti 
● Iets van een lunch 
● Evt voer verkopen. Kinderen vinden het super om dieren te voeren. Of worden ze dan ziek... 
● Het nodig meer mensen buiten de omgeving uit om te komen. 
● Ik zou het leuker vinden als je wat drinken of een ijsje kunt halen bij de speeltuin 
● Nvt 
● Nooit opgevallen 
● Ik haal er nooit iets 
● Winkel? 
● Ook graag een bredere keuze in kleine versnaperingen. 
● Ik zou ook graag kunnen kiezen van een kleine lunchkaart. 
● graag wat meer frisdranken zoals sinas.cola.cocolademelk. 
● niet ingevuld 
● Ik zou ook graag een bredere keuze in dranken en kleine versnaperingen hebben. 
● Simpele en gezonde lunch broodjes 



 
Toelichting op bovenstaand: 

● Kan soms nog wat uitdagende met bv skelters traptrekkers 
● Sommige speeltoestellen zijn verouderd. Verder denk ik dat er nog veel uit te breiden is aan 

speelmogelijkheden 
● Het mag wat uitdagender en mee met de tijd. 
● Ik kwam in de zomer regelmatig brandnetels/distels tegen op en vlak langs het pad. 
● Afstand tussen speeltuin en plek waar je drinken kunt kopen is wat groot. Misschien ook een 

verkooppunt bij de konijnen? Of iemand daar naar toe laten brengen. Mensen zijn vaak lui om 
helemaal terug te lopen? 

● Het gaat onze kinderen vooral om de zandbak en glijbaan 
● Prima 
● De kinderen hebben urenlang plezier in de speeltuin, echt een fijne plek 
● Er ijs niet veel voor de aller kleinste. 
● Ik ga ervan uit dat de speeltuin veilig is en goed onderhouden. Zelf kan ik dat niet goed beoordelen. 
● Toevoegen van schommel, wipwap 
● Wanneer je in de ochtend komt zijn de toestellen nog nat en ook het gras. Dat vind ik niet fijn 
● Ik zie graag wat meer voor de kleinere kinderen. Er staat tevens een gevaarlijk glijbaantje 
● Niks op te zeggen 
● Veel speelgoed wat er ligt is kapot 
● De speeltuin is oud en sommige toestellen zijn stuk. Een beter onderhouden speeltuin met breder 

aanbod vanyut de horeca, bij voorkeur rondom de speeltuin zou ervoor zorgen dat ik meer zal kopen. 
● Misschien nog een schommel erbij + enkele (hoge) picknicktafels 
● Maar de vooruitgang is goed zichtbaar. Kapot speelgoed beter weglaten. 
● de steile helling bij de paarden 
● Mijn kind is nog te klein 
● Prima. 
● De speeltuin is prima voor kinderen tot en met 5 jaar. Oudere kinderen vervelen zich er sneller. 
● Leuk dat er naast de speeltoestellen ook wat speelgoed los staat en ligt, onder andere om in t zand 

te spelen. 
● Verouderd 
● Voor kleine kinderen. Mag ook wel iets in de leeftijd van 6 tm 10 



● Ik zou graag meer binnen kunnen doen zodat je met slechter weer ook kunt komen. De workshops of 
dieren aaien zijn dan binnen maar om vrij te spelen zou ook met minder of slecht weer moeten 
kunnen. 

● Vaak ligt er speelgoed tussen wat gebroken is. Of scherpe stukken aan zitten. Zoals bijvoorbeeld een 
kapot zeefje 

● Wij komen voor de speeltuin en dieren. Uitbereiding is altijd leuk. 
● Zolang de kleine man zich vermaakt is het toch prima!!! 
● Vind wel dat het meer speeltuin is dan boerderij 
● Er mag iets beter gelet worden op kapot speelgoed met scherpe randen. Vooral aan het eind van de 

herfst was veel stuk met scherpe randen. 
● De oranje glijbaan vind ik niet veilig en niet passen bij de rest, die zou ik weghalen. De andere 

glijbanen zijn veel mooier. Verder is het een erg leuke speeltuin! 
● De kinderen kunnen niet de weg op lopen of in het water vallen het is goed afgesloten! 
● Miss iets meer uitdaging voor wat oudere kinderen. 
● Mijn dochtertje is er blij mee. Ik vind t er zelf niet aantrekkelijk uit zien. Alsof t niet onderhouden is. 
● Er zouden speeltoestellen bij mogen komen oa voor de allerkleinsten. 
● Ik vind de ijzeren glijbaan alleen erg gevaarlijk voor kleine kinderen 
● Het midden gedeelte is prima, het pad naar de weide boven is niet zo veilig. Helaas zijn de 

schommels weg. 
● Vind dat het voor de alle kleinste wat minder is maar wel een leuke speeltuin voor de zelfstandige 

kids. 
● is mooi schoon en goed geregeld, nergens vind je rotzooi 
● Grotere speelmogelijkheden zou leuker zijn zo kunnen de kinderen en spelen en dieren bekijken. 

Gezien de uitbreidingen rond om Zevenaar zou dat juist een uitkomst zijn om dagjes mensen ook te 
trekken en hun kinderen te laten spelen 

● Onze kinderen 4 en 5 jaar vermaken zich prima 
● Ik heb geen kinderen maar ziet er prima uit. 
● Vind niet super leuk speeltuin voor kids 
● Voor de kleintje ms is het best lastig het grote toestel te gebruiken. En best gevaarlijk ook (leeftijd 

4-6) 
● Voor de oudere kinderen zou er meer uitdaging qua speeltoestellen mogen zijn. (10 jaar) 
● Te klein en te simpel 
● - 
● Afhankelijk van de leeftijd van de kinderen. 
● Voor grotere kinderen (4+) vind ik het relatief veilig, ook uitdagend met touwbrug etc. Voor de 

kleinere kinderen is wat minder aanbod, zeker 0-2 jaar categorie. 
● Iets met waterspelen zou fantastisch zijn voor de zomer(handmatige waterpomp is al voldoende) 



 

 
● Ik vind het prima, ik stoor mij nergens aan en het valt niet positief of negatief op. 
● Vanaf de paarden een kabelbaan voor de grotere kinderen?  
● Een blote voetenpad? 
● Alles ziet er goed uit 
● Er zouden wat meer 'boeren' planten kunnen staan of groenten en kruiden. Ook natuurlijke (wilde) 

planten zouden goed staan. 
● Misschien zijn moestuintjes een leuk idee. 
● Jmmer van de werkzaamheden dat je niet meer helemaal rond kunt lopen. Wij zijn voor rosorum en 

de kinderboerderij onderandere daar komen wonen. Ik hoop oprecht dat dit blijft en mag groeien. Dat 
we het park oom weer helemaal rond kunnen wandelen. 

● Wij komen voor de dieren en speeltuin 
● Het afgelopen jaar is er heel veel werk verricht en het is heel mooi geworden! 
● Het ziet er allemaal netjes en erg verzorgd uit 



● Er is voldoende bomen en groen te zien 
● Fantastisch opgeknapt! 
● Soms is het wat kaal; wellicht iets met fruitbomen waar je weer evenementen aan kunt koppelen? 
● Jammer van de bouwerij eromheen 
● misschien toch nog hier en daar een prullenbak extra 
● Het stuk van de gemeente zo sfeervoller en netter mogen, de kinderboerderij mag wat meer als 

visitekaartje gezien worden 
● Is wat minimalistisch. 
● De groen voorziening is prima 
● Vind het park kaal geworden 
● Jammer dat de bomen helemaal zijn weggehaald voor de rondweg 
● er mag wel wat meer gras op alle weilanden staan..en wat meer mooie bloemen staan. 
● Ik mis wel de bomen die de gemeente voor de wegverbreding gekapt heeft. Zonde voor de natuur het 

zicht vanaf de boerderij richting park/weg. 
 

In hoeverre zijn de respondenten bekend met de diverse 
activiteiten van/op de kinderboerderij? Dit was een open vraag. 

 
   



Organisatie en exploitatie van de kinderboerderij 

 
 

 



 

 



 
 
 

 



 
 

 
   



Opmerkingen ten aanzien van de exploitatie van de kinderboerderij: 
● Elke gemeente moet een kinderboerderij hebben en ja, dat kost de gemeente geld! Ik zou wel extra 

gemeente belasting ervoor over hebben, als er Dan door de gemeente minder in kunst word 
gestoken 

● De speeltuin lijkt vooralsnog te voldoen. Je kunt echter avontuurlijker spelelementen creëren, die ook 
voor oudere kinderen en volwassenen een uitdaging vormen. 

● Maak een modernere eetgelegenheid en zelf meegebrachte consumpties niet toestaan. Vraag 
entreegeld. Meer zitjes voor ouders/verzorgers. Ik snap dat het veel geld kost om een moderne 
eetgelegenheid te realiseren maar misschien trek je dan meer bezoekers. 

● Een moestuin zou geweldig zijn. En de oogst ervan verkopen als biologisch product. 
● 20: een gevarieerd aanbod zou mooi zijn, gezonde en minder gezonde versnaperingen. 
● Dit moet echt blijven en alleen nog maar groeien. Nogmaals hiervoor zijn we onderandere zo dichtbij 

komen wonen. 
● Gezond eten is altijd belangrijk maar wij komen ook voor een ochtend of middag uit. Mijn docjter 

mag van mij dan echt wel een ijsje of tostie. Zolang het aanbod gevarieerd blijft is er voor iedereen 
wat wils. 

● 20 niet alleen gezond maar wel fijn als erook gezond is, zoals normaal bruin brood of fruit voor heel 
kleine kids 

● Met gemeentelijke inspanningen en ander beleid zit er veel potentie in de locatie dat een veel breder 
publiek trekt. Denk aan betere horeca, speeltoestellen, educatieve activiteiten etc. 

● nee 
● 20; mbt duurzaamheid kijk uit met onnodig verpakken in horeca gedeelte en zit in op recycle 
● Thee koffie Ranja, ijsje chips is ok. Snoep niet. 
● Graag wens ik dat er écht naar de dierenbelangen wordt gekeken en niet naar die van de mens. Denk 

aan geen ponyrijden, konijnen/cavia's niet oppakken of aaien (zijn prooidieren). Dan pas leren 
kinderen echt over dieren. 

● de kinderboerderij ziet er mooi uit kan nog steeds veel mooier .we willen de kinderboerderij niet kwijt. 
● Onafhankelijk zou ideaalbeeld zijn al vind ik wel dat de gemeente, maar ook andere belanghebbende 

bedrijven moeten bijdragen. Of dit nou subsidie of sponsoring is. 
   



 

 

 
 



 
Opmerkingen ten aanzien van de vragen over een eventuele bijdrage aan de exploitatie van de 
kinderboerderij: 

● De donaties moeten vrijwillig blijven 
● Heb het zelf al niet breed. 
● Kinderboederij is onderdeel van opvoeding en hoort gewoon fiinanciele bijdrage te ontvangen 

gemeente of andere instanties om bestaan recht te hebben. 
● Zit in bijstand anders had ik graag gedoneerd 
● Gewoon centraal regelen via belasting 
● Geen afzonderlijke betaling past beter bij het gemeentelijke idee. 
● Misschien is een lidmaatschapkaart van bijv 10 euro per Jaar een idee? En dan als je geen lid ben 

twee euro entree ofzo 
● Gemeente heeft zoveel JGZ gelden, dan wel preventieve zorg gelden waaruit een educatief 

programma gericht op educatie van de leefomgeving, dieren en buiten zijn gefinancierd zouden 
kunnen worden. 

● Rechtstreeks in een keer 50 euro word moeilijk. Maar af en toe 5 euro kan wel 
● Het is belangrijk dat de kinderboerderij blijft bestaan 
● Ik zou er best vijf euro per jaar voor over willen hebben. Maar dan moet er wel een goed plan liggen. 

Bv samenwerking met studentes van de hogere hotelschool of andere horeca/vrijetijd opleiding. 
● Ik zou best wat meer dan 5 euro willen betalen maar wel naar wat ik over heb in de maand. 
● Ik ben niet bereid iets te doneren vanwege de manier waarop het organisatorisch gaat en hoe er met 

de dieren omgegaan wordt. 
● Ik doneer liever rechtstreeks aan de kinderboerderij dan via gemeentelijke belastingen. Dan is het 

maar de vraag of het bij de juiste terecht komt. Desnoods betaal ik elke keer een euro entree. Ook 
prima, maar het mag niet weg. Zeker met mooi weer, zitten wij er regelmatig. 

● Vijftig euro per jaar vind ik veel, eenmalig vijftig euro zou ik wel willen doen, vijf euro per jaar ook 
prima. Ik vind het echt een fijne plek voor de kinderen om de dieren te zien en te spelen 

● Al met al geef ik meer dan €5,- per jaar via de donatie box aan het hek bij de ingang. Elk bezoek 
gooien wij daar 1 of meerdere euro's in. 

● 50 euro is teveel, maar 25 is geen keuze. Jammer 
● Vraag €1,- entree pp, geef mensen daarvoor een klein beetje dieren voer wat ze kunnen geven. 



● Ik heb zelf nu 5 euro gedoneerd en vind dit geen probleem op dit jaarlijks te doen 
● 21 komt dan niet bij de gemeente, 22 stop ik al in de melkbus, 23 is te veel 
● Ik kán niks missen aan geld 
● Ik denk dat 5 euro op jaar basis niet zoveel doet voor je financiële situatie en het zou zonde zijn als 

de kinder boerderij over de aantal jaar niet meer zou bestaan.het hoort nou eenmaal helemaal bij 
zevenaar 

● Voor €50,- euro per jaar heb ik een abonnement op burgers zoo. Ik zou maximaal €20,- per jaar willen 
betalen voor de kinderboerderij en dan per kind waarbij de begeleiding niet betaald. Ik denk 
overigens dat een beter horeca aanbod zoals ik al genoemd heb en dat rondom de speeltuin zal 
zorgen voor meer inkomen. Als ik betaal voor de kinderboerderij ben ik geneigd mijn eigen eten en 
drinken mee te nemen. Met een goed aanbod en een mooie speeltuin ben ik geneigd een drankje op 
het terras te gaan drinken. Tevens zouden jullie iets kopen beter kunnen promoten. 

● Het liefst zie ik het geld rechtstreeks bij de kinderboerderij belanden. 
● Ik ben een alleenstaande moeder met een bijstandsuitkering. Heb dus niet de financiële middelen 

om meer te doneren. 
● Ik doneer elk bezoek een paar euro. Liever zo dan in een keer. Kinderen gooien graag muntjes bij de 

ingang. 
● Beter iedereen betalen dan afhankelijk van giften. 
● Ik vind € 50,- teveel. 
● 50 euro vind ik teveel, maar 25 euro prima 
● Entree geen probleem. 50 cent pp. 
● Over vraag 23 moet ik nog even nadenken. 
● Afhankelijk van het aantal keren dat wij komen, stoppen wij geld in de bus. 
● 50 euro vind ik teveel ineens 
● 5 euro per jaar vind ik prima te overzien. Dan wel rechtstreeks aan de kinderboerderij zodat ik zeker 

weet dat het daar ook terecht komt. 
● Betaal genoeg aan gemeente belastinge 
● In de vorm van entree kom je wel aan 50 in het jaar. Helemaal goed. Als het hierdoor blijft, groeit en 

steeds aantrekkelijker wordt om het gehele jaar door te kunnen komen. Zeker wel. 
● hoeft niet via de gemeente, maar rechtstreeks, moet wel voor iedereen betaalbaar blijven 
● Verplicht belasting heffen vind ik nooit een goed idee. Beter is om te kijken naar mogelijkheden om 

financieel zelfstandiger te worden (meer horeca, meer activiteiten voor div. Leeftijden en bij die 
activiteiten bijdrage/entree vragen. Van dagelijks activiteiten meehelpen met voeren, en kleine 
bijdrage voor zakje voer vragen tot educatieve middagen) en de rest aangevuld te krijgen door 
donaties, subsidies. In het uiterste geval kan de gemeente bijspringen want een kinderboerderij vind 
ik persoonlijk erg belangrijk. 

● 5 euro per jaar kan iedereen wel missen. Als je dat uit belastingen haalt krijg je genoeg binden. 
Mensen donateur laten worden kan ook, maar dat doen voornamelijk mensen die er baat bij hebben. 
Dan moet je meer dan 5 euro vragen, maar 50 is voor mij wat aan de hoge kant. 25 zou bijvoorbeeld 
wel gaan. 

● Zit in de bijstand, een klein bedrag is wel mogelijk! 
● Ik vind 50.- een hoop geld. 5 euro is prima. Als dat via gemeente belasting gaat vind ik dat onder 

voorwaarden prima. 
● Heb het zelf niet breed. 50 euro kan ik niet ineens missen 
● Rosorum is voor ons een heerlijke plek om te spelen en met dieren te knuffelen. Thomas wil er elke 

dag wel heen! Dat mag best beloond worden. Nu gooi ik af en toe iets in de donatiebus bij het hek. 
● Door via de gemeentelijke belastingen te betalen draagt iedereen een steentje bij en niet alleen de 

bezoekers 
● Ik wil graag bijdragen, zoals ik nu doe in 'de pot', maar wel op mijn eigen initiatief en niet via meer 

belastingen. 



● Misschien kan er meer nadruk komen te liggen op de vrijwillige bijdrage. 
● Een eenmalige bijdrage van 5 of 10 euro vind ik oké, maar ik kom er te weinig om 50 euro te doneren. 
● Belangrijk voor kinderen 
● Heb hier niet voldoende geld voor. 
● Heb laatst nog 5 euro gedoneerd voor de extra beveiliging nav de nare/laffe inbraak. 
● Ik woonde vroeger in de gemeente,kom er nu alleen als we op familiebezoek zijn 
● Door activiteiten te gaan betalen breng ik vaak meer geld naar de boerderij. Wel rechtstreeks. De 

boerderij kan in mijn ogen meer geld ophalen dmv bijzondere activiteiten n kleine bijdrage te vragen. 
● Ik denk dat €50 mij net teveel zou zijn. Alhoewel ik best wat zou willen betalen om het in stand te 

houden. 
● Nvt 
● Met vereende krachten kun je al mooie stappen zetten. 
● Elke keer als ik de kinderboederij bezoek dan mogen de kinderen geld in het bakje doen. 
● Hulp kan altijd! Nu is het tijd voor de gemeente om er iets aan te doen 
● Ik vind dat de gemeente dit moet betalen. 
● ik geef al extra bijdrage 
● Het is niet mijn taak om het te onderhouden de gemeente heeft geld genoeg om de kinderboerderij 

te steunen 
● 50 is wat veel. 20 is ok. 
● 5 euro kun je makkelijker missen als 50 euro dat is best veel 
● Ik doneer liever rechtstreeks, dan weet ik in ieder geval dat het op de juiste plek terecht komt. 
● Rechtstreeks doneren lijkt me beter omdat je anders niet zeker weet of het wel daadwerkelijk daar 

terecht komt. 
● Haal maar bij de verkwisters van de gemeente 
● 23: voor mij niet haalbaar 
● Ik zou graag de kinderboerderij willen steunen, maar kan denk ik geen € 50,- missen. 
● Voor zo'n bedrag zou ik de kinderboerderij wel willen steunen. 
● Wij sponsoren reeds een dier 
● Ik doneer naar vermogen wanneer mensen meer zouden kunnen/willen geven is dat fantastisch. 
● Ik ben bereid om geld te geven, mits er aan dierenwelzijn wordt gedaan. (zie eerdere opmerking). 
● Ik ben al sponsor voor andere partijen. 
● even niet van toepassing weet even niet. 
● 50 is veel te veel, bijna dierentuinprijzen 
● We zijn sponsor van Bibi en onze kleinkinderen komen graag op bezoek. 
● Het een valt samen met het ander; wisselwerking. Als het aanbod verder professionaliseert, hebben 

mensen misschien minder moeite om ofwel entreegeld/jaarlijkse bijdrage/lidmaatschap te nemen. 
Voor het aantal x per jaar dat ik er kom, vind ik € 50,- teveel, maar onze zoon is ook al 8 jaar. 

● Dan moet de € 5,- ook naar de kinderboerderij gaan. 
● Naar mijn mening dient de gemeente Zevenaar hier al in te voorzien. 
● Mits iets meer dierensoorten en vriendelihkheid personeel 

   



Hoe zou uw ideale kinderboerderij eruit zien?  
Te denken aan o.a. faciliteiten, dieren, locatie, samenwerking met andere partijen. 
 

● Samenwerking met gemeente zevenaar zodat er eventuele kosten en vevanging van materialen en 
aankopen etc gedaan kan worden door groot deel van de gemeente betaald word en klein deel het 
park zelf 

● Voldoende dieren en waar kunnen helpen met verzorging aaibare dieren en sperlmogelijkheden 
● Grotere nachthokken voor de konijnen 
● Ruime  plek voor de dieren 
● Zoals hij nu is.  
● Dieren en speeltuin  
● "De kinderboerderij is goed zoals hij is. 
● Niks aan veranderen." 
● Verder uitbreiden met hokken en meer dieren, maar dan met dieren met een hoog aaibaarheid en 

knuffel gehalte 
● Thee huis erbij, iets met verstandelijk gehandicapten en mensen die op een normale arbeidsmarkt 

niet aan een baan komen of in het “normale” leven niet begrepen worden! 
● Hij is prima zo. 
● Waar kinderen lekker kunnen zitten en ouders lekker kunnen koffie drinken  
● Meer boerderij dieren en wellicht bijzondere rassen 
● Dat de kinderen vrij kunnen rondlopen 
● Een Centraalpunt, met de de NME en diverse andere partijen samen, waarbij mensen met een 

afstand tot de arbeidsmarkt begeleid worden, waar kinderen kunnen spelen maar ook uitgenodigd 
worden tot (in)formele educatie. Waarbij de boodschap is een gezonde omgeving!  

● Huidige locatie en dieren, in de zomer evt ijs-kar met schepijs 
● Veel dieren waar kinderen dichtbij kunnen zijn zodat ze er van kunnen leren en activiteiten waar de 

kinderen bezig worden gehouden zoals bv een speeltuin. 
● Zoals hij nu is. Maar zou het ook leuk vinden als de kippen vrij rondlopen en een gedeelte is waar de 

konijntjes vrij rondhuppen en te aaien zijn. Zoals bij de cavias(maar die zijn meestal erg schuw) 
● Een veilige en uitdagende plek waar kinderen lekker kunnen spelen. Waar de kinderen eventueel 

tussen de dieren kunnen lopen en wat over ze kunnen leren. Een wat duidelijker en aantrekkelijker 
winkeltje waar een wat groter assortiment aan drank en fruit/ ijsjes in de zomer wordt verkocht. 

● Vindt het mooi zoals het nu is 
● Goed onderhouden, goed beveiligd 
● Zoals het nu is, met mogelijkheid tot wc, ijsjes en drinken. 
● Goede speeltuin, lekker eten en drinken, diverse dieren. Zoals horsterpark en qua eten zoals bv 

koffieboerderij sinderen in varsseveld 
● Toegankelijke dierenweide(s), leuke speelvoorzieningen, goede zitplekken voor ouders ed (dit mag 

wel iets beter), Locatie is top! Qua samenwerking weet ik niet precies war er nodig is. Misschien op 
het gebied van onderhoud dan hoeven de vrijwilligers daar niets mee 

● Meer dieren met mogelijkheid tot direct contact voor kinderen.  
● GOEDE, PROFESSIONELE ZORG VOOR DE DIEREN. Het allerbelangrijkste maar niet eens voorkomend 

in deze enquête. Hartstikke leuk die vragen over de speeltuin en het winkeltje maar ga nou eens 
meer tijd, geld en energie stoppen in de dieren en een Hoofd Dierverzorging die verstand van 
(actuele) zaken heeft.  

● Wij gaan vaker naar het horsterpark in duiven omdat dit ons meer trek maar waarom ... misschien 
dat het park er omheen wat prettiger is om te wandelen . 

● Zoals nu 
● Ik vind het prima, zoals het er nu uit ziet, alleen Soms mag het toilet iets schoner. Onze kinderen 

zouden het wel leuk vinden als je af en toe mag helpen bij het voeren vd dieren bijv 
● Altijd goed  samenwerking.  
● Meer dieren van alles 
● Is prima zoals het nu is 
● Een mooie combinatie tussen dieren (om te knuffelen) en lekker spelen, op die manier is de 

kinderboerderij echt een leuk dagje uit. Een dagelijkse/wekelijkse activiteit zoals 'de boer helpen', 
waarbij de kinderen betrokken worden bij klusjes als dieren voeren, eieren rapen etc is helemaal 
geweldig voor de kinderen (dit is zowel educatief als vermakelijk) 



● Veel dieren om mee te knuffelen. 
● Ik zou graag varkens en rundvee willen zien. Verder zijn jullie goed op weg met zeldzame 

huisdierrassen (er kunnen meer kippen en konijnenrassen bij). Iets over planten, wilde dieren en/of 
voedsel zou er bij kunnen. Wat ik mis is het educatieve element. 

● Kijk eens naar Malkenschoten Apeldoorn. Ik rij er vanuit de Liemers speciaal naar toe. 
● Deze kinderboerderij is perfect zoals hij is en hoort gewoon bij ons in zevenaar 
● Prima hoe het nu is 
● "Lekkere bonen koffie + cappuccino  
● Samen met nme?" 
● Mooie voorbeelden zijn Landerij de Park in Elst en de Eekhoeve in Veenendaal. 
● Een plek waar ook ouders kunnen genieten van een lekkere kop koffie/cappucinno oid en lekker wat 

kan eten terwijl de kinderen lekker aan het spelen zijn 
● Mooie plek hebben jullie dus ja moeilijk 
● Denk meer soorten dieren eventueel extra leer of doe spellen 
● Ik vind de kinderboerderij prima zoals hij is  
● Ik vind de kinderboerderij in het horsterpark heel mooi. Daar kan ook voer gekocht worden voor de 

dieren en er is horeca naast de speeltuin. Wat mij betreft zou de horeca daar dichter bij de speeltuin 
beter zijn. Jullie kunnen dat m.i. wel realiseren.  

● Misschien iets meer uitleg en interactie met de dieren. 
● grote knuffelweide, rest hetzelfde als hoe het nu is: gemoedelijk 
● Wellicht meer catering, om het aantrekkelijker te maken voor ouders. En een mooi speeltoestel 

uitbreiding. 
● Ik ben tevreden met de huidige opzet. Kan nu even geen tips bedenken. 
● speelgelegenheid voor kinderen, tegen betaling activiteiten (bv rondje op pony), helpen met 

voeren/verzorgen, interactie met dieren, leuk samen zitten + eet- en drinkgelegenheid 
● speeltuin, dieren, zitje, wc, eten/drinken 
● "Extra voorzieningen voor de allerkleinsten (box, toilet met verschoningsvoorziening) 
● Een loket/kiosk met eten en drinken  
● Gezellige zitjes met parasols 
● Veel dieren om te aaien + voedermoment" 
● Het is nu al een perfecte plek, ga zo door 
● Grote speeltuin, veel dieren 
● Geiten, cavia, konijnen, ezels, pony, speelgelegenheid, samenwerking met name, op deze locatie 

waar die nu zit, terras, consumptie 
● Meer dieren, meer activiteiten 
● Leerzaam, omgang met dieren. Meer contact met dieren 
● Terras, speeltuin dieren  
● geen idee 
● Vergelijkbaar met Duiven. Betrek park erachter er meer bij. Gezellig café erbij. Mogelijkheden om zelf 

feesten te organiseren met tent enzovoorts. Biedt de voorziening om in de wei van de schapen 
achter om daar een feest te organiseren of iets dergelijks. Al dan niet in samenwerking met een 
sociale werkplaats of sociale voorziening. 

● Het is voor ons een heerlijke plek om voor of na een middagdutje even een uurtje heen te gaan. 
Dichtbij, laagdrempelig, gratis - echt een prima uitje! Ik vind jullie aanbod om een dier te sponsoren 
een erg leuke manier om geld te verdienen. Hopelijk blijven jullie nog heeeeel lang bestaan!!  

● Meer variatie dieren.. knuffel weide en goede plek om een kopje koffie te drinken. 
● Meer dieren en mogelijkheden om dieren te aaien/verzorgen. Een leuke zitgelegenheid met kleine 

kaart. Meer activiteiten vaker leuke dagen. Vernieuwde speeltuin 
● Een plek waar mens en dier samen kúnnen zijn.  Zonder dat het nadelig is voor de dieren.  Een plek 

waar kinderen leren met respect met dieren om te gaan.  
● Misschien iets meer horeca/een gelegenheid (zoals bij Horsterpark) waar volwassenen comfortabel 

kunnen zitten terwijl de kinderen spelen.  
● Dit moet een combinatie zijn tussen spelen, eten/drinken, dieren, natuur, buiten en binnen zijn. 

Rosorum en kinderboerderij moet één worden. Maak het voor de kinderen een omgeving/ plek om bij 
wijze van dag en nacht naar toe te willen gaan. Zevenaar verplaatst naar langzaam naar de andere 
kant. Maar aan deze kant van de stad wonen ook heel veel kinderen mogen zij ook echt kind zijn/ 
blijven. Nu rijden we vaak elders naartoe. Om binnen te kunnen spelen. Om het te combineren met 



eten/drinken. Om iets meer te hebben qua speeltuin. Hier is het nu alleen met mooi weer erg 
aantrekkelijk. 

● Verschillende dieren die ook aangeraakt mogen worden 
● Toegankelijkheid voor een ieder en liefst kostelijk 
● Meer zoals kinderboerderij duiven: meer contact met dieren, meer faciliteiten, samenkomst van 

mensen, gezelligere uitstraling icm rosorum park, meer betrokken mensen op t park, klein speelgoed 
v stevige kwaliteit.  

● Zoals t nu is 
● Mix van spelen en leren over dieren. Op bepaalde tijden begeleide interactie kinderen met de dieren, 

door bijvoorbeeld helpen verzorging. Dier- en natuurgerelateerd knutselen. Faciliteiten betreft eten en 
drinken beperkt aanwezig is toereikend. Toegang gratis, erg belangrijk voor de gezinnen met een 
kleine beurs.  

● Zoiets als horsterpark 
● Een kleine horecagelegenheid bij het rosorum zou wel een uitkomst zijn denk ik. Zo kunnen mensen 

met een afstand tot de arbeidsmarkt eventueel taken uitvoeren in de keuken, en kan er meer geld 
opgehaald worden voor de kinderboerderij. Ook denk ik dat het leuk is als er meer dieren komen, 
waar dan ook meer uitleg over gegeven kan worden.  

● Met veel dieren en ruimte om te wandelen/spelen.  
● geen idee 
● "Zoals eerder aangegeven, meer horeca, lekker terras in nabijheid van leuke speelplaats en 

spelendekinderen met actieve bediening. Dan zijn mensen sneller geneigd iets te eten en of drinken. 
Wat weer wat oplevert. Samenwerking imkers, boeren, manege rondje op paard, valkenier, super leuk 
om activiteiten van te maken voor kinderen (en entree te heffen). Evt. Kinderen tegen kleine 
vergoeding (zakje voer) mee laten helpen voeren. Het mag heus iets commerciëler als je daar zelf 
financieel gezond van wordt (denk dan ook aan promotie activiteiten) 

● Site up to date houden ook qua activiteiten en op social media, alles posten van kleine tot grote 
activiteiten, nieuwtjes van de dieren, over de winkel, openingstijden. " 

● Leuke speeltuin, genoeg dieren, gezellige picknick plaatsen, restaurantje en toilet  
● Ik heb geen toevoegingen aan hoe het er nu uit ziet. Een mooie collectie dieren en prima 

speeltoestellen. Ook dat de zandbak centraal ligt is voor mij een pluspunt tov Duiven. 
● Wat professioneler, meer dieren. 
● "Een grotere knuffelweide en de middagen open in het weekend. 
● Verder zo houden! Perfect!!" 
● Zoals het nu is, met een iets groter aanbod qua eten/drinken 
● Organiseer klus dagen voor bewoners oid. En neem sneller afscheid van evt zieke dieren hobbel niet 

gelijk na een dierenarts bespaard een hoop geld denk hierbij aan castraties van bijv. konijnen.  
● "Vind het jammer dat de wei waar de paarden inlopen een apart deel lijken. Meer bij betrekken 

misschien? 
● En de openingstijden in het weekend van 10 tot 13...dat is niks. Vergeet het vaak en sta dan net voor 

een dicht hek. Waardoor ik toch de auto pak en naar Duiven rij. Terwijl het net zo lekker is met een 
kinderboerderij om de hoek." 

● zoals nu maar openbaar speel deel dus vaker open, horeca deeltje 
● Zo als hij nu is maar een beetje opgeknapt, likje verf ect. 
● Samenwerking met bijvoorbeeld sportvelden/grote speeltuin  
● Meer evenementen en meer personeel die daadwerkelijk iets weten over der dieren. Een tijd terug 

was er een meisje met blauw haar, ze wist zo veel te vertellen, fantastisch!  
● Veel interactie met de dieren 
● Met alle vernieuwingen die momenteel doorgevoerd zijn/worden zijn jullie goed bezig. Misschien nog 

iets met water. Ook een pinapparaat zou geweldig zijn. Ik heb bijna nooit meer kleingeld/cash in 
huis. 

● "overzichtelijk, mooi speelmateriaal, horecagelegenheid met terras, open weides voor de kinderen, 
eventueel iets educatiefs. 

● De Zonnekinderen is een BSO/KDV/peuters locatie Talent. " 
● Die zou gegarandeerd juist in het weekend open moeten zijn. Ik heb te vaak met huilende 

kleinkinderen voor ern gesloten hek gestaan. Juist in het weekend hebben ouders en grootouders tijd 
voor een bezoekje aan de kinderboerderij 

● Meer mogelijkheden om af en toe te mogen helpen met verzorgen van de dieren. Terras om wat te 
drinken (dat uitnodigender is dan nu) 



● Ik zou wat uitleg en begeleiding bij het ontmoeten van de dieren leuk vinden. Uitleg over hoe ze te 
verzorgen, hoe ze te aaien, vasthouden, maar ook weetjes over de dieren. 

● Geen toevoegingen op reeds beantwoordde 
● hoe die nu is 
● meer ruimte voor de dieren .en exstra mensen om kinderen te leren hoe ze met dieren om moeren 

gaan .ook leren wat ze mogen hebben en niet hebben .en de speel tuin veilig dat er geen valpartijen 
op stenen kunnen gebeuren maar matten overal neer leggen dat kinderen dan zacht vallen  

● Voor ons is de kinderboerderij, zoals die nu is, helemaal goed!  
● Zoals nu met een iets uitgebreidere kantine/terras. Eventueel gerund door mensen met een afstand 

tot de arbeidsmarkt.  
● meer dieren waardoor kinderen meer kunnen leren over de dieren en het milieu. 
● Ik vind het prima zoals het nu is. 
● Misschien kan de kinderboerderij samenwerken met scholen of de NME.  
● Zoals het nu is, is het prima. 
● Mooie speeltuin met ter plekke een gelegenheid iets te eten of drinken te kopen. Nu moet je ervoor 

terug naar het begin en dat is met kleine kinderen nief handig.  
● Diverse dieren die ook geaaid kunnen worden, eetgelegenheid met terras en natuurlijk een mooie 

speeltuin voor de kinderen 
● Ik vind het nu al heel mooi en leuk daar. 
● Mijn ideale kinderboerderij .. bordjes v namen v dieren... Korte uitleg v wat ze eten. Etc.. Sommige 

dieren eten kunnen geven... Iets kunnen eten drinken in n gezellig schone omgeving... Meer dieren te 
zien.. of te kunnen aaien of op aanvraag iets kunnen doen bijvoorbeeld. Zich inschrijven v e activiteit. 

● Dieren waar je dichtbij kunt komen en een leuke speelgelegenheid.  
● Waar kinderen betrokken worden bij de dieren, waar ze lekker kunnen spelen en ravotten. En waar 

een goedkope onderneming is waar je op het terras wat kan nuttigen tegen een redelijke prijs, zodat 
mensen met een kleine portemonnee ook wat kunnen nuttigen met hun kinderen.  

● Zoals nu maar beter onderhouden, gebrek aan geld duidelijk zichtbaar 
● Meer buiten speelgoed (zoals kinderboerderij op de huet in Doetinchem)  
● Een ruime natuurlijk plek waar kinderen vrij zijn om te genieten van dier en natuur. Een plek waar ze 

ook iets kunnen leren en aan alle reëele leeftijdsgroepen wordt gedacht en iets uitdagends te vinden 
is (1-12 jaar) 

● Zoals nu 
● Zoals t nu is 
● Ik ben opzicht tevreden, mijn Kids gaan er altijd met veel plezier naar toe.. Misschien alleen vaker 

wat activiteiten aanbieden waarbij ze de dieren kunnen helpen onder begeleiding.  
● Onmogelijk maar toch meerdere weides om meer te wisselen zodat t gras ook kans krijgt om te 

groeien. Ook zou ik wat meer variatie leuk vinden bijv. Een volière en een konijnenbult  
● Hoe het nu is vind ik het al erg leuk maar als je er ook zou kunnen lunchen zou ik nog vaker met 

vriendinnen( en kinderen) heen gaan. En vaker pony rijden. 
● Denk aan malkenschoten in Apeldoorn 
● met dieren, aaibare dieren, speellocatie 
● "Lunchroom, fantastische speeltuin 
● En veel leuke dieren" 
● Zoals deze nu is, is het prima 
● Een plek waar spel en educatie meer samen wordt gebracht. Er is bijvoorbeeld wel een nep melkkoe 

maar die staat ver af van het speel gedeelte. Met wat creatieviteit kun je dit idee uitbreiden in een 
speelhoek. 

● "Verschillende soorten diertjes. Die ook geaaid mogen worden en gevoerd(hiervoor betalen)  
● Leuke speelplek voor de kinderen en veel leergierige activiteiten" 
● zo als het nu is , gaat het prima 
● Ik vind de kinderboerderij goed zoals een kinderboerderij moet zijn 
● Een veilige eerlijke werkplek voor mensen met afstand tot arbeids markt maar ook zeker een relaxe 

plek waar inwoners elkaar ontmoeten kinderen lekker spelen en samen wat leren  
● Meer dieren, en mensen die daadwerkelijk verstand hebben van dieren en daarvoor opgeleid zijn 
● Zoals het nu is is het prima 
● Ruimte voor speeltoestellen, verschillende dieren, mogelijkheid daar evt mee te knuffelen. 

Opgeruimd 



● In dit geval, een hoog hek met waakhonden. Zodat er geen leed en inbraken meer kunnen 
plaatsvinden. 

● Dieren en speeltoestellen en leren over dieren 
● Waterhandpomp in speelgebied, ganzen, serie leerlessen voor bovenbouw (imker, schaapscheren, 

nestkastbouw, vissen) aanbieden, terras bij speelplek, 
● Speelvoorzieningen, dierenweide, en met organiseren van activiteiten zou het leuk zijn als er andere 

partijen bij betrokke  worden  
● "Veel diertjes uiteraard, het zou mooi zijn als er een groot speel vlak is voor kinderen met eventueel 

waterspeeldingen een soort van café waar men kan drinken en eten zodat de ouders ook gewoon 
zouden kunnen genieten en de kinderen hun gang kunnen gaan. Het is een groot succes in 
bijvoorbeeld Arnhem bij de stad boerderij kinderen kunnen spelen wat opsteken van de dieren 
klimmen en klauteren en het is er altijd bomvol. Ik denk dat als wij dit in Zevenaar ook realiseren dat 
men buiten Zevenaar ook komt wij willen namelijk regelmatig naar de stadsboerderij in Arnhem gaan 
waar ik veel mensen uit Zevenaar spreek omdat ze het daar zo leuk vinden. Wat zonde is voor onze 
rosorum in Zevenaar, gezien de ontwikkelingen in en rondom Zevenaar snelweg outlet center ect 
dagjes mensen noem het maar op zou het een plus punt zijn  als er een mooie leuke kinderboerderij 
is waar men van jong tot oud heen kan. Die voorzieningen schieten er in Zevenaar nogal te kort. 

● Van mij mag het blijven zoals het is, alleen zoals eerder aangegeven wat drinken of een ijsje en een 
fijne zitplek voor ouders maken nabij de speeltuin 

● Dierenweide, speelgelegenheid, zitgedeelte voor ouders met de mogelijkheid om daar wat te drinken 
te kunnen halen.  

● Zoals het nu is. Misschien nog iets meer info over de dieren dmv paaltjes met tekst?  
● Locatie is prima. De opzet is ook prima in mijn ogen. Uitbreiding van de kinderboederij lijkt me ook 

leuk zodat er nog meer dieren aanwezig kunnen zijn. 
● Grotendeels goed zoals het nu is. 
● Genoeg aanbod qua dieren. Klein terrasje. Leuke speeltuin. 
● Leuke speeltuin leuke plek voor ouders waar je kunt drinken luchen 
● Meer dieren,  
● Samenwerking met de NME (leren over de dieren en de natuur), speelfaciliteiten voor alle leeftijden, 

een restaurantje, gezellig terrasje. 
● Zoals het nu is, met nog meer leuke kinderactiviteiten. Leren over dieren en knutsel bijeenkomsten. 
● Is prima zo 
● Voor nu is het prima 
● Zoals nu 
● Knuffelbare dieren.  
● Kijk eens in Breda  
● Heb 1 punt van kritiek: de poortjes naar de speeltuin zijn nu voorzien van een onhandige grote 

hendel. De algehele staat van de poortjes vind ik voor kinderen onhandelbaar 
● Toiletten, veel aaibare dieren, grote zandbak met toestellen, speeltuinidee, afgeschermde vijver met 

eendjes e.d., stukje educatie 
● De kinderboerderij voldoen aan mijn voorzieningen. 
● weer konijnen op de kinderboerderij 
● meerdere soorten dieren, pinautomaat, locatie rustige omgeving. 
● ga zo door 
● Het is prima zo. De kids vermaken zich prima. 
● moet kinderboerderij blijven, geen dierentuin worden 
● alle dieren in hun waarde laten, speelweide, rustige plek, ruimte voor dieren die geen mensen om zich 

heen willen. 
● misschien toch wat meer dieren: varkens ,koeien,konijnen,wat meer verschillende vogels ,parkieten 

enzo . 
● meer dieren, toiletten, winkeltje, activiteiten 
● heel ve3l dieren om te knuffelen en wat info voor de kinderen, educatie 
● "goede toegang voor alle kinderen (ook in rolstoel o.i.d.), veel aaibare en aanraakbare dieren, 

toelichting bij de soort die voor kinderen begrijpelijk is, vriendelijk en zorgzaam personeel 
● "lunchplek en koffie/gebak, eventueel pannenkoek, poffertjes etc., gezonde snacks/fruitsmoothies. 
● dierenweide, speelweide 4+, en speelweide voor 0-3 jaar apart 
● meer groen/bomen/wandelpaden etc. zoals bij Horsterpark, Duiven." 
● "dieren uitbreiden: konijnen en vogels weer terugbrengen 



● Speelfaciliteiten: uitbreiden" 
● Dieren en spelen. Grotendeels zelfstandig.  Kinderboerderij in rijkerswoerd is een mooi voorbeeld.  
● Mogelijkheid om met veel dieren te knuffelen. Ook een binnendeel voor slecht weer 
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